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Besluitenlijst College van B&W openbaar 

Datum 12-03-2019 

Tijd 9:15 - 13:00 

Locatie B&W kamer 

Voorzitter A.J. Gerritsen 

Aanwezig 

 

 

Afwezig 

A.J. Gerritsen, burgemeester, F.W. Van Ardenne, secretaris, A. Maathuis, 

E.J.F.M. Van Mierlo, J.M. Van Rees, wethouders, B. Van Heerde, communicatie 

en G.J. Vleerbos, beleidscoördinatie 

A.L. Langius, wethouder 

 

  

A ALGEMEEN 

A.1 

 

Vaststelling besluitenlijst d.d. 5 maart 2019 

 

De besluitenlijst van B&W d.d. 5 maart 2019, vast te stellen. 

 

A.2 Raadsvergaderingen en politiek beraad 

B 

 

HAMERSTUKKEN 

B.1.1 

 

Collegevoorstel Raadsvragen PvdA bewindvoeringspraktijken en schuldenvrij 

leven (1906911) 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

Op 14 februari heeft de PvdA vragen gesteld over bewindvoeringspraktijken en 

schuldenvrij leven. De vragen worden in bijgaande brief beantwoord. 

 

Besluit 

1. De vragen van de PvdA te beantwoorden met bijgaande antwoordbrief. 

2. De andere fracties te informeren door deze brief in I-Babs te plaatsen. 

 

B1.2 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Brief Twentse gemeenten aan MOCW inzake financiering 1Twente (1906903) 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

De minister van OCW is door de VNG per brief van 20 juni 2018 uitgebreid op 

de hoogte gesteld van de onrealistische uitkering via het Gemeentefonds aan 

met name kleine en middelgrote gemeenten voor de uitvoering van de 

mediawettelijke taak op lokaal niveau. Zo kunnen de gemeenten Haaksbergen 

en Borne ieder slechts beschikken over een budget van circa 10.000 euro voor 

de lokale omroep. Uiteraard staat het gemeenten vrij om meer te doen, maar 
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het moge duidelijk zijn dat dit — nog los van andere verplichtingen zoals Wmo, 

jeugdzorg, de participatiewet en onderwijshuisvesting — zelfs bij een 

verdubbeling van het budget voor deze gemeenten geen levensvatbare en 

professionele lokale omroep oplevert, en dus ook niet het wettelijk vereiste 

lokaal toereikend media aanbod waartoe wij als gemeenten een zorgplicht 

hebben. 

Redenen waarom de 5 betrokken gemeenten bij 1Twente middels een 

gezamenlijke brandbrief aan de minister, in afschrift aan de Tweede Kamer, 

hun verwachtingen (in de vorm van een ultimatum) meedelen en een laatste 

moreel en principieel appèl doen op het Kabinet. De 5 gemeenten zijn bereid 

een ultieme overbrugging tot uiterlijk 1 december a.s. te overwegen, indien er 

op zijn laatst 1 juni duidelijkheid bestaat over de rijksfinanciering van een pilot 

voor de 15 inmiddels gerealiseerde streekomroepen, waaronder 1Twente. 

Voorts leidend tot een adequate (basis)bekostiging door het Rijk van de 

omroeptaak op lokaal niveau per 2020. 

 

Besluit 

Instemmen met de gezamenlijke brief van de colleges van de gemeenten 

Almelo, Borne, Enschede, Haaksbergen en Hengelo aan minister Slob. 

 

B.1.2 

 

Regelingen organisatieontwikkeling 2019 (1906754) 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

Vanwege de organisatieontwikkeling moeten een drietal organisatieregelingen 

worden aangepast. Het gaat om de organisatieregeling, de 

budgethouderregeling en de mandaatregeling. Ook het mandaatregister moet 

als gevolg van de organisatieontwikkeling worden gewijzigd. Het college van 

B&W stelt de nieuwe regelingen en het nieuwe register vast. 

 

Besluit 

Ten behoeve van de organisatieontwikkeling de volgende actuele documenten 

vast te stellen: 

a. de organisatieregeling 2019; 

b. de budgethouderregeling 2019; 

c. de mandaatregeling 2019; 

d. het mandaatregister 2019. 

 

C 

 

BESPREEKPUNTEN 
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C.0.1 

 

Uitbreiding ELENA-project met versnelde omzetting openbare verlichting naar 

LED (1906847) 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

In het Programma Duurzaamheid 2018-2022 is als opgave gedefinieerd het 

uitvoeren van haalbaarheidsstudie met betrekking tot de versnelde omzetting 

van openbare verlichting naar LED. Met LED kan ruim 50% op het 

elektriciteitsverbruik van openbare verlichting bespaard worden. Wij leveren 

hiermee een forse bijdrage aan energiebesparing (ruim 1,6 miljoen kWh).Wij 

verzoeken de provincie Overijssel het thema ‘openbare verlichting’ toe te 

voegen aan de in het kader van het ELENA-programma overeengekomen 

duurzaamheidsdoelstellingen, om hiermee de kosten van het uit te voeren 

haalbaarheidsonderzoek volledig te kunnen dekken uit de toegekende ELENA-

subsidie (ELENA staat voor European Local Energy Assistance). 

 

Besluit 

1. De provincie Overijssel te verzoeken de opgave ‘verduurzaming openbare 

verlichting’ toe te voegen aan de met de provincie overeengekomen prestaties 

in het kader van het ELENA-programma. 

2. Opdracht te geven voor het uitvoeren van een technisch- en financieel-

economisch haalbaarheidsonderzoek met betrekking tot de versnelde 

omzetting van de openbare verlichting naar LED en de kosten volledig te 

dekken uit de ELENA-subsidie. 

3. Uiterlijk in April 2019 een kredietvoorstel inclusief uitgewerkte 

financieringsopties te ontvangen ten aanzien van de voorgestelde conversie 

naar openbare LED-verlichting. 

4. De gemeenteraad met bijgaande raadsbrief te informeren. 

 

C.1 

 

SANEREN EN INNOVEREN 

C.1.1 

 

Herinrichting sportpark Ossenkoppelerhoek (1906660) 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

De kwaliteit van de natuurgrasvelden bij de voetbalvereniging La Première is 

zorgelijk waardoor de bespeelbaarheid van beide velden onder grote druk 

staat. Bij continuering van het huidige gebruik zullen beide velden gerenoveerd 

moeten worden en zijn extra investeringen nodig. Op grond van de hiermee 

gepaard gaande kosten en risico’s, afgezet tegen de aanlegkosten van een 

kunstgrasveld, wordt voorgesteld een kunstgrasveld aan te leggen op het 

hoofdveld. Hierdoor kan La Première ook haar trainingen op dit kunstgrasveld 

laten plaatsvinden en kan het trainingsveld afgestoten worden.  
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Zo komt binnen het complex van La Première ruimte vrij om ook de honk- en 

softbalvereniging Uitsmijters 55 te huisvesten. Hiermee geeft het college 

uitvoering aan de opdracht van de raad. De raad wordt voorgesteld de 

benodigde kredieten hiervoor beschikbaar te stellen en om de voorwaarden bij 

het genoemde voorbehoud uiterlijk twee maanden na het raadsbesluit via het 

college te laten toetsen. 

 

Besluit 

1. De raad voor te stellen een krediet ad € 826.000,- beschikbaar te 

stellen voor: 

a. De aanleg van een kunstgrasveld bij de voetbalvereniging La 

Première van € 423.500,-. Na verrekening van de uitkering ad € 

73.500,- uit de Regeling specifieke uitkering stimulering sport 

resteert een netto investeringsbedrag van € 350.000,-. De hieruit 

voortvloeiende structurele kapitaallasten van € 28.000,- als volgt te 

dekken: 

i. €   7.000,- vrijval onderhoudsgelden sportaccommodaties, 

als gevolg van het buiten    onderhoud stellen van het 

trainingsveld. 

ii. €   2.000,- verlaging buitengewoon onderhoud. 

iii. € 19.000,- verlaging stelpost kapitaallasten sportraad.  

b. De aanleg van een gesloten honkbal-/combiveld voor de honk- en 

softbalvereniging Uitsmijters ’55 op het sportpark Ossenkoppelerhoek 

van € 302.500,-. Na verrekening van de uitkering sport ad € 52.500,- 

uit de Regeling specifieke uitkering stimulering resteert een netto 

investeringsbedrag van € 250.000,-.  De hieruit voortvloeiende 

structurele kapitaallasten van € 17.500,- als volgt te dekken: 

i. € 17.500,- verlaging algemeen kleine kapitaalwerken.  

c. De betaling van een overnamesom aan Uitsmijters ’55 van € 

100.000,- voor het clubgebouw, kleedkamers en overige 

verenigingseigendommen op sportpark ’t Maatveld. De hieruit 

voortvloeiende structurele kapitaallasten van € 8.000,- als volgt te 

dekken: 

i.   €  8.000,- verlaging algemeen kleine kapitaalwerken.   

2. De raad voor te stellen de begroting 2019 te wijzigen. 

3. De raad voor te stellen een voorbehoud te maken op deze besluiten dat 

Uitsmijters’55 en La Première met elkaar overeenstemming hebben 

bereikt, en er goedkeuring volgt uit hun algemene ledenvergaderingen, 

over:   
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a. de noodzakelijke en/of gewenste aanpassingen voor gezamenlijk 

gebruik, financiering en uitvoering van deze aanpassingen van het 

aan La Première in eigendom toebehorende clubgebouw en 

kleedkamers 

b. het optreden als opdrachtgever/uitvoerder van de hieruit 

voortvloeiende werkzaamheden. 

4. De raad voor te stellen het genoemde overeenstemming uiterlijk twee 

maanden na het raadsbesluit via het college te laten toetsen. 

 

C.2 TRANSFORMATIE WERK EN ZORG 

C.3 BINNENSTAD MET HERWONNEN IDENTITEIT 

C.4 HOOFDTAAKVELD 

C4.1 Bestuur en ondersteuning 

 

C4.1.1 Beslissing op advies herplaatsingscommissie organisatieontwikkeling 

(1906913) 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

Over de gevoerde procedure en de voorliggende concept-plaatsingsplannen 

van management en medewerkers heeft op grond van het Sociaal Statuut een 

externe herplaatsingscommissie een positief advies uitgebracht op het 

voorgenomen herplaatsingsplan van managers en medewerkers. Met dit besluit 

heeft het college overeenkomstig het advies van de commissie het 

voorgenomen herplaatsingsplan voor management en medewerkers definitief 

vastgesteld en is dit herplaatsingsplan de grondslag voor de individuele 

plaatsingen en herplaatsingsbesluiten.  

 

Besluit 

1. Kennis te nemen van het positieve advies van de op grond van het 

Sociaal Statuut ingestelde herplaatsingscommissie over de herplaatsing 

van management en medewerkers. 

2. Overeenkomstig dit advies het door de herplaatsingscommissie 

opgestelde Advies inzake voorgenomen herplaatsing managers 

respectievelijk medewerkers d.d. 8 maart 2019 als definitief vast te 

stellen en ten grondslag te leggen aan de door de directie uit te voeren 

formele herplaatsing per 1 april 2019 van management en 

medewerkers. 

3. De Ondernemingsraad over dit besluit te informeren. 

  

C4.2 Veiligheid 

C4.3 Verkeer en vervoer 

C4.4 Economie 
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C4.5 Onderwijs 

C4.6 Sport, cultuur en recreatie 

C4.7 

 

Sociaal domein 

C4.7.1 

 

Schriftelijke vragen D66 over de individuele studietoeslag (1906881) 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

Vanuit de D66 raadsfractie zijn er op 29 januari 2019 schriftelijk vragen 

gesteld over de individuele studietoeslag, een regeling binnen de 

Participatiewet. In een brief geeft het college van burgemeester en wethouders 

antwoord op deze vragen. 

 

Besluit 

1. De vragen van de D66 raadsfractie met bijgevoegde brief (UIT – 86095) te 

beantwoorden. 

2. De brief met antwoorden ter kennisgeving aan de overige raadsfracties in 

iBabs te plaatsen. 

 

C4.7.2 

 

Beantwoording schriftelijke vraag D66 Financiële Prognose WMO/Jeugd 

(1906866) 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

De raadsfractie D66 heeft nogmaals een schriftelijke vraag gesteld over de 

financiële prognose WMO en Jeugd. De vraag betreft een verdiepende vraag op 

de reeds beantwoorde vragen van december 2018, aangaande hetzelfde 

onderwerp. 

 

Besluit 

1. De vraag van de raadsfractie D66 conform bijgaande antwoordbrief te 

beantwoorden. 

2. De brief ter kennisneming aan de overige fracties op het iBabs te plaatsen. 

  

C4.8 

 

Volksgezondheid en milieu 

C4.9 Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en stedelijke vernieuwing 
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Aldus vastgesteld in de vergadering van Burgemeester en Wethouders d.d. 19 maart 2019 

de secretaris,      de burgemeester,  

 



1 B1.1 BW (6911) Collegevoorstel Raadsvragen PvdA bewindvoeringspraktijken en schuldenvrij leven.pdf 
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: R. Leverink 

Datum: 28 februari 2019 

Team/teamonderdeel: SL Advies 

Telefoonnummer: 541960 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Collegevoorstel Raadsvragen PvdA 

bewindvoeringspraktijken en schuldenvrij 

leven 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Hamerstuk 

Ja, 12 maart 2019 

Portefeuillehouder A. Maathuis 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief n.v.t. 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
Op 14 februari heeft de PvdA vragen gesteld over bewindvoeringspraktijken en schuldenvrij leven. De 

vragen worden in bijgaande brief beantwoord. 

 

Voorgesteld besluit 
1. De vragen van de PvdA te beantwoorden met bijgaande antwoordbrief. 

2. De andere fracties te informeren door deze brief in I-Babs te plaatsen. 

 

Inleiding 
Op 14 februari heeft de PvdA vragen gesteld over bewindvoeringspraktijken en schuldenvrij leven. De 

vragen worden in bijgaande brief beantwoord. 

 

Beoogd effect 
De vragen van de PvdA raadsfractie te beantwoorden. 

 

Argumenten voor 
Om haar controlerende taak uit te voeren heeft de gemeenteraad informatie nodig. Het beantwoorden 

van vragen van raadsfracties komt hieraan tegemoet. 

 

 

Kanttekeningen 
N.v.t. 

 
Alternatieven 
N.v.t.  

 

Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
N.v.t. 

 

Uitvoering 
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Na het besluit de antwoordbrief aan de PvdA raadsfractie te sturen en ter kennisname van de overige 

raadsfracties in iBabs te plaatsen. 

 

Bijlagen 
- Inkomende brief met schriftelijke vagen (INK - 89957) 

- Brief beantwoording raadsvragen (UIT – 1986549) 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- --------- 

Procesinformatie 

Intern overleg 
De vragen en het voorstel zijn besproken.  

 

Afstemming met portefeuillehouder 

Het voorstel is voorgelegd aan de portefeuillehouder, die ermee instemt.  

 

Directie-advies 

N.v.t.  

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
Regulier.  



1 B1.1 UIT (86549) Antwoorden Raadsvragen PvdA bewindvoeringspraktijken en schuldenvrij leven.pdf 

 

 

 

 

 

 

 

 

Aan de raadsfractie PvdA 

t.a.v. mw. J. Geerdink en dhr. A. de Vries 

Postbus 5100 

7600 GC Almelo 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

Uw brief Uw kenmerk Ons kenmerk Datum 

14 februari 2019 01 inkomend 89957 UIT - 1986549 12 maart 2019 

Bijlage(n) Doorkiesnummer Behandeld door Zaaknummer 

 0546-54 11 11 R. Leverink DCS - 1963632 

Onderwerp 

Brief antwoorden vragen PvdA bewindvoeringspraktijken en schuldenvrij leven 
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UIT - 1986549 

Postadres: 

Gemeente Almelo 

Postbus 5100 

7600 GC  Almelo 

 

Bezoekadres: 

Haven Zuidzijde 30 

7607 EW Almelo 

 

telefoon: (0546) 54 11 11 

e-mail:    gemeente@almelo.nl 

internet:  www.almelo.nl 

 

BTWnr. 

NL 0015 84 108 B 01 

Bank: BNG Bank, Den Haag 

         NL56 BNGH 028 50 00 187 

         BIC Code: BNGHNL2G 

 

Geachte mevrouw Geerdink en heer de Vries, 

 

Op 14 februari 2019 stuurde u schriftelijke vragen. Hieronder beantwoorden 

wij uw vragen. 

 

1. Wat vindt het college van de manier waarop nu de bewindvoering is geregeld? 

 

Als iemand wegens omstandigheden niet goed voor zijn eigen financiën kan zorgen, kan de 

kantonrechter op verzoek een beschermingsmaatregel nemen. Als zo'n maatregel alleen over de 

financiën gaat, is sprake van bewind. De bewindvoerder behartigt de financiële belangen van de 

persoon die onder bewind staat en beslist, zo mogelijk in overleg met de betrokkene, over zijn 

goederen en vermogen. De kantonrechter benoemt de bewindvoerder. Het doel van de maatregel 

bewind is het beschermen van de financiële belangen van de betrokkene en om misbruik van zijn 

situatie door anderen te voorkomen. Hij moet zorgen voor een stabiele situatie en betaalt de 

rekeningen van vaste lasten. Verder is het de taak van de beschermingsbewindvoerder om deze 

mensen naar schuldhulpverlening te leiden, dan wel naar een schuldsaneringstraject. Bij de 

benoeming zorgt de kantonrechter voor toetsing aan de kwaliteitseisen (opleiding, werkervaring, 

VOG e.d.) en daarnaast moeten beschermingsbewindvoerders jaarlijks aantonen dat zij nog 

steeds voldoen aan de kwaliteitseisen, waarbij het Landelijk Kwaliteitsbureau CBM de 

handhavingscontrole uitvoert. 

Kennelijk kan het toch nog voorkomen dat mensen getroffen worden door wanpraktijken van 

beschermingsbewindvoerders. Dit vinden wij zeer kwalijk.  

 

2. Waar in de bewindketen zitten naar uw indruk weeffouten of lekken? 

 

Wij zien in de praktijk perverse prikkels. Ondanks het kwaliteitssysteem van de rechtbank zijn er 

toch nog bureaus die geld verdienen ten koste van cliënten. Cliënten worden hierdoor niet 

geholpen in hun situatie maar de problemen worden erger. Dat kan en mag niet de bedoeling zijn. 

Sommige bewindvoerders geven niet de juiste begeleiding, waardoor mensen niet geleerd wordt 

de eigen financiën op den duur weer te gaan beheren. Ze draaien slechts de administratie. 

Sommige bewindvoerders zitten letterlijk op afstand van mensen, zoals in Noord-Holland of in 

Groningen. Dit is niet bevorderlijk voor de cliënten. 
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In het kader van het wetsvoorstel adviesrecht zal de rechter de gemeenten voortaan op de 

hoogte stellen van verzoeken om schuldenbewind in te stellen zodat de gemeente de rechter 

hierover kan adviseren. Nu is het zo dat de rechter zich uitsluitend buigt over de vraag of een 

beschermingsbewindvoerder moet worden aangesteld. Hij kan daarbij onvoldoende afwegen of 

een minder ingrijpende vorm van ondersteuning beter aansluit bij de situatie van de betrokkene. 

Door gemeenten voortaan op de hoogte te stellen van verzoeken kan de rechter ook minder 

ingrijpende vormen van ondersteuning in zijn afweging betrekken. Een en ander moet leiden tot 

de beste ondersteuning voor mensen met problematische schulden. 

 

3. In een aantal gemeenten zoals Groningen en Tilburg (beluister de reportage ‘Onder 

bewind’ door Argos, radio 1) lopen een aantal alternatieve of goed doorontwikkelde 

schuldhulptrajecten. Is het college op de hoogte van deze schuldhulptrajecten, en is het 

college bereid om te onderzoeken of dit ook soelaas kan bieden in Almelo? 

 

We volgen ontwikkelingen bij andere gemeenten en wachten de eerste resultaten van Groningen 

en Tilburg af om te kijken of dit ook passend kan zijn voor Almelo.  

De gemeente Almelo gaat zich aansluiten bij het Schuldenlab. Dit is een proeftuin van innovaties 

op het gebied van schulden die in den lande wordt ontwikkeld en desgewenst ook ingezet kan 

worden in de eigen gemeente. Wij willen hierin graag experimenteren met bewindvoering. Op 

deze manier hopen wij passende aanpakken in Almelo te realiseren waarbij maatwerk voorop 

staat.  

 

4. Op welke wijze kan (nieuw) beleid van de gemeente helpen, Almeloërs in problematische  

schulden, adequater en sneller dan nu, helpen richting een schuldenvrij leven? 

 

Er wordt een nieuw schulddienstverleningsplan gemaakt. Hierin wordt aandacht besteed aan 

zowel bestaande als nieuwe initiatieven. Voorbeelden van bestaande initiatieven zijn Vroeg 

Eropaf, preventie via scholen en het samenwerkingsverband SUS (Samen Uit de Schulden). Door 

preventie willen we voorkomen dat mensen in problematische schulden terecht komen. Het SUS 

is een samenwerking tussen verschillende schulddienstverleningsorganisaties, zodat maatwerk 

dienstverlening geboden kan worden aan inwoners op het gebied van financiën. De insteek is om 

mensen zo vroeg mogelijk, zo snel mogelijk en zo volledig mogelijk te kunnen helpen in het 

voorliggende veld om zwaardere dienstverlening, bijvoorbeeld bewindvoering, te voorkomen. De 

organisaties die hierin samenwerken zijn: de KRA (KlientenRaad Almelo), de Thuisadministratie 

van Avedan, Schuldhulpmaatje, de Stadsbank, Beter Wonen, St. Joseph en de gemeente Almelo, 

voornamelijk de schuldenspecialisten van De Toegang. Omdat wij nu vanuit de gemeente via De 

Toegang ook zelf inzetten op schuldhulp is het belangrijk dat de schuldenspecialisten 

samenwerken met het SUS. De schuldenspecialisten vullen een gat in de verbinding naar andere 

organisaties. Zo is er een optimale verbinding met het netwerk schulddienstverlening waardoor 

maatwerk aan klanten geboden kan worden. De schuldenspecialisten hebben nu al ervaren dat zij 

de verwijzing naar bewindvoerders kunnen reguleren en soms zelfs kunnen voorkomen. De 

verwachting is dat wanneer de schuldenspecialisten stadsbreed ingezet kunnen worden dit kan 

bijdragen aan het ‘adequater en sneller dan nu, helpen richting een schuldenvrij leven’.  

De samenwerking SUS is de basis van de schulddienstverlening in Almelo en kan wellicht verder 

doorontwikkeld worden richting andere aanbieders van schulddienstverlening. Daarnaast willen 

we via het project Vroeg Eropaf in de aankomende periode ook signalerende partijen zoals 

bijvoorbeeld Menzis, Cogas en Vitens in ons netwerk verbinden. Vroeg Eropaf is geborgd in De 

Toegang waardoor er verbinding en samenwerking is tussen signaleerders, de gemeente en 

aanbieders in Almelo.  

 

5.      Hoe kan de gemeente helpen voorkomen, via monitoring of anderszins, dat Almelose  

cliënten onder (beschermings)bewind, niet in een situatie terecht van frauduleuze  

praktijken van hun bewindvoerders? Kan intensievere samenwerking met bewindvoerders 

door het ambtelijke schuldhulpverleningsbureau, daar een bijdrage aan leveren? Kan het 

gezamenlijk ondertekenen van een intentieverklaring daar in bijdragen?  

Bewindvoerders die niet (willen) samenwerken geven daarmee een signaal af, en daarmee 

een beeld dat completer wordt via de klanten die bijzondere bijstand aanvragen. 
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De kantonrechter is verantwoordelijk voor (de kwaliteit van) beschermingsbewind. De gemeente 

kan daarom geen rol vervullen in het monitoren van bewindvoering en het voorkomen van 

frauduleuze praktijken. Het behoort wel tot de mogelijkheden om te kijken hoe bewindvoerders 

en de kantonrechters meer betrokken raken en samenwerken in de lokale netwerkstructuur in 

Almelo om zo maatwerk te bieden aan Almeloërs. Het adviesrecht dat gemeenten wellicht krijgen 

kan hierbij helpen.  

Intensievere samenwerking met bewindvoerders kan helpen. Er zijn nu zo rond de 130 aanbieders 

van bewindvoering waar de gemeente Almelo bijzondere bijstand voor verstrekt. Daarnaast 

zoeken we naar het anders vormgeven van bewindvoering, zodat de perverse prikkels uit de 

huidige praktijk worden gehaald. Dit wordt verder uitgewerkt in een schuldhulpverleningsplan. 

We zijn van mening dat er een groep mensen is die het echt nodig hebben maar dat een 

alternatief of aangepast traject voor een deel van de mensen ook kan volstaan.  

 

6. Ook de rechtbank zal zich aanbevolen houden voor signalen dat bewindvoerders er een 

potje van maken, zo denken wij. Maar dat werkt twee kanten op. Is er of wordt er gewerkt 

aan een lijst met bewindvoerders waarvan de rechtbank weet dat zij afstemmen met de 

gemeente? 

 

Een dergelijke lijst is er niet. Wel is er al sprake van een beginnende samenwerking met de 

Rechtbank in de vorm van contact tussen de gemeente / De Toegang en de kantonrechters. Dit 

zal verder vormgegeven en doorontwikkeld worden met als doel om maatwerk financiële 

dienstverlening te bieden aan onze inwoners.  

 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Almelo, 

de secretaris,    de burgemeester, 
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: B. van Heerde 

Datum: 21 februari 2019 

Team/teamonderdeel: BO Bestuurszaken/communicatie 

Telefoonnummer: 06-50037640 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Brief Twentse gemeenten aan MOCW inzake 

financiering 1Twente 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Hamerstuk 

Ja, 05 maart 2019 

Portefeuillehouder J.M. van Rees 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief n.v.t. 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
De minister van OCW is door de VNG per brief van 20 juni 2018 uitgebreid op de hoogte gesteld van 

de onrealistische uitkering via het Gemeentefonds aan met name kleine en middelgrote gemeenten voor 

de uitvoering van de mediawettelijke taak op lokaal niveau. Zo kunnen de gemeenten Haaksbergen en 

Borne ieder slechts beschikken over een budget van circa 10.000 euro voor de lokale omroep. 

Uiteraard staat het gemeenten vrij om meer te doen, maar het moge duidelijk zijn dat dit — nog los van 

andere verplichtingen zoals Wmo, jeugdzorg, de participatiewet en onderwijshuisvesting — zelfs bij een 

verdubbeling van het budget voor deze gemeenten geen levensvatbare en professionele lokale omroep 

oplevert, en dus ook niet het wettelijk vereiste lokaal toereikend media aanbod waartoe wij als 

gemeenten een zorgplicht hebben. 

 

Redenen waarom de 5 betrokken gemeenten bij 1Twente middels een gezamenlijke brandbrief aan de 

minister, in afschrift aan de Tweede Kamer, hun verwachtingen (in de vorm van een ultimatum) 

meedelen en een laatste moreel en principieel appèl doen op het Kabinet. De 5 gemeenten zijn bereid 

een ultieme overbrugging tot uiterlijk 1 december a.s. te overwegen, indien er op zijn laatst 1 juni 

duidelijkheid bestaat over de rijksfinanciering van een pilot voor de 15 inmiddels gerealiseerde 

streekomroepen, waaronder 1Twente. Voorts leidend tot een adequate (basis)bekostiging door het Rijk 

van de omroeptaak op lokaal niveau per 2020. 

 

Voorgesteld besluit 
Instemmen met de gezamenlijke brief van de colleges van de gemeenten Almelo, Borne, Enschede, 

Haaksbergen en Hengelo aan minister Slob. 

 

Inleiding 
De gemeenten Almelo, Borne, Enschede, Haaksbergen en Hengelo hebben zich in 2016 eensgezind 

uitgesproken voor de vorming van één streekomroep voor Twente (1Twente), in lijn met de door de 

minister gesteunde vernieuwingsagenda van de VNG en de NLPO voor de lokale omroepen. Door voor 

meerdere gemeenten het media-aanbod te verzorgen, kan 1Twente de schaarse middelen efficiënter 

inzetten, terwijl de lokale inbedding en de rol van vrijwilligers voorop blijft staan. Vervolgens hebben de 

betrokken gemeenteraden ingestemd met incidentele bijdragen aan 1Twente die de streekomroep de 

afgelopen jaren in staat hebben gesteld snel op vlieghoogte te komen.  

 

 

Beoogd effect 
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Met deze brandbrief willen we aandringen op een volgende stap, zodat de lokale journalistieke 

infrastructuur die 1Twente heeft opgebouwd overeind kan blijven. 

 

 

Argumenten voor 
Elke gemeente zit financieel krap, met name door decentralisaties in het sociaal domein. Onze 

gemeente staat zelfs onder verscherpt toezicht. Er is wel de wil bij de betrokken gemeenten om mee te 

denken over een tijdelijke oplossing, als er uitzicht is op een structurele. 

 

Kanttekeningen 
Op dit moment hebben we niet voldoende zicht op de lange termijnvisie van 1Twente. Dat betekent 

niet dat we de brief niet kunnen ondertekenen. Met de ondertekening vragen we het Kabinet te zoeken 

naar een structurele oplossing. 

 
Alternatieven 
Niet instemmen met de gezamenlijke brief namens de vijf gemeenten. 

 
Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
Aan dit voorstel zijn geen kosten verbonden. 

 
Uitvoering 
Na positieve besluitvorming in het college wordt kenbaar gemaakt dat het college van Almelo deze brief 

mede ondertekent en zal de definitieve brief daadwerkelijk worden ondertekend. 

 

Bijlagen 
Voorgestelde brief aan ministerie van MOCW. 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- --------- 

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
Er heeft geen intern overleg plaatsgevonden. Wel is er overleg geweest tussen de betrokkenen van de 

vijf gemeenten. 

 

Afstemming met portefeuillehouder 

Inhoud van het voorstel is afgestemd met de portefeuillehouder.  

 

Directie-advies 

N.v.t. 

 

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
Reguliere communicatie 
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Ministerie van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap 

de heer A. Slob 

Postbus 16375 

2500 BJ  DEN HAAG 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer Slob, 

 

Op vrijdag 2 maart 2018 bracht u een werkbezoek aan 1Twente, de streekomroep voor de gemeenten 

Almelo, Borne, Enschede, Haaksbergen en Hengelo. Daarbij heeft u kennis gemaakt met deze 

belangrijke journalistieke functie voor onze streek. Dit werkbezoek hebben we zeer op prijs gesteld. 

De vijf colleges van burgemeester en wethouders vragen nu met klem uw aandacht voor het 

volgende. U bent door de VNG per brief van 20 juni 2018 uitgebreid op de hoogte gesteld van de 

onrealistische uitkering via het Gemeentefonds aan met name kleine en middelgrote gemeenten voor 

de uitvoering van de mediawettelijke taak op lokaal niveau. Zo kunnen de gemeenten Haaksbergen 

en Borne ieder slechts beschikken over een budget van circa 10.000 euro voor de lokale omroep. 

Uiteraard staat het onze gemeenten vrij om meer te doen, maar het moge duidelijk zijn dat dit — nog 

los van andere verplichtingen zoals maatschappelijke ondersteuning, jeugdzorg, de Participatiewet en 

onderwijshuisvesting — zelfs bij een verdubbeling van het budget voor deze gemeenten geen 

levensvatbare en professionele lokale omroep oplevert, en dus ook niet het wettelijk vereiste lokaal 

toereikend media aanbod waartoe wij als gemeenten een zorgplicht hebben. 

Wij hebben ons als vijf gemeenten in 2016 dan ook eensgezind uitgesproken voor de vorming van één 

streekomroep voor Twente, in lijn met de door uw ministerie gesteunde vernieuwingsagenda van de 

VNG en de NLPO voor de lokale omroepen. Door voor meerdere gemeenten het media-aanbod te 

verzorgen, kan 1Twente de schaarse middelen efficiënter inzetten, terwijl de lokale inbedding en de rol 

van vrijwilligers voorop blijft staan. De afgelopen jaren hebben we met incidentele bijdragen aan 

1Twente de streekomroep in staat gesteld snel op vlieghoogte te komen. Streekomroep 1Twente is zo 

koploper geworden in de lokale omroepvernieuwing die uw ministerie voorstaat.  

Wij voeren vanuit onze rol als eerste overheid steeds meer taken uit, maar doen dit met relatief steeds 

minder geld. Duidelijk is dan ook dat vanaf 2019 de meeste van onze gemeenten ten aanzien van de 

streekomroep niet méér dan de zorgplicht zullen kunnen opbrengen. Het staat vast dat wij als 

gemeenten de afgelopen jaren op dit dossier erg loyaal zijn geweest aan het Rijk, rekening houdend 

met de snelheid die het Kabinet op dit belangrijke vraagstuk kon maken. De rek is er echter nu uit. Per 

saldo betekent dit dat als er van uw kant niet snel iets gebeurt 1Twente per 1 juni failliet gaat.  

 

DATUM 

 

 

 

ONS KENMERK BEHANDELD DOOR 

8 maart 2019 1900022106 J. Bijl 

 

UW BRIEF VAN UW KENMERK DOORKIESNUMMER 

   (053) 481 82 96 

 

 

ONDERWERP 
 

brandbrief bekostiging streekomroep 1Twente 



 

Door de Tweede Kamer is eind vorig jaar een motie aangenomen waarin de urgentie is  aangegeven 

en is aangedrongen op de financiering van een aantal pilots, waaronder 1Twente. Onlangs zijn door 

de leden Kwint en Van der Molen eveneens schriftelijke vragen gesteld, ook over het dreigende 

faillissement van streekomroep 1Twente.  

De VNG en de NLPO hebben een voorstel voor een pilot bij uw ministerie ingediend, in afwachting 

van een structurele voorziening leidend tot een adequate (basis)bekostiging door het Rijk van de 

omroeptaak op lokaal niveau. Wij hopen dat het Kabinet dit voorstel van harte zal ondersteunen en 

hiervoor de benodigde ruimte wil vrijmaken in de lopende begroting.  

Wij vragen u daarom om snel de volgende stap te maken, zodat de lokale journalistieke infrastructuur 

die 1Twente de afgelopen jaren heeft opgebouwd overeind kan blijven.  

Samen met het Rijk werken wij graag verder aan het verbeteren van de organisatiegraad van de 

streekomroep en daarmee het behoud van dit belangrijke onderdeel van de lokale journalistieke 

infrastructuur in Nederland. 

Wij wachten met belangstelling uw reactie af.  

 

 

Hoogachtend,  

 

Burgemeester en wethouders van Almelo 

Burgemeester en wethouders van Borne  

Burgemeester en wethouders van Enschede 

Burgemeester en wethouders van Haaksbergen      

Burgemeester en wethouders van Hengelo 

 

        

  

 

 

 

In afschrift aan: 

- de minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties 

- Provincie Overijssel 

- de VNG 

- Commissariaat voor de Media 

- de raden voor cultuur en openbaar bestuur 
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: B&W - 6754 

 

 

Naam: J. Öz/ A.J.G. Leijdekkers 

Datum: 25 januari 2019 

Team/ teamonderdeel: BO Bestuurszaken/BJZ 

Telefoonnummer: 541401 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Regelingen organisatieontwikkeling 2019 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Hamerstuk 

5 maart 2019 

Portefeuillehouder A.J. Gerritsen / A.L. Langius 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief n.v.t. 

 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
Vanwege de organisatieontwikkeling moeten een drietal organisatieregelingen worden aangepast. Het 

gaat om de organisatieregeling, de budgethouderregeling en de mandaatregeling. Ook het mandaatregister 

moet als gevolg van de organisatieontwikkeling worden gewijzigd. Het college van B&W stelt de nieuwe 

regelingen en het nieuwe register vast.  

 

Voorgesteld besluit 
Ten behoeve van de organisatieontwikkeling de volgende actuele documenten vast te stellen: 

a. de organisatieregeling 2019;  

b. de budgethouderregeling 2019;  

c. de mandaatregeling 2019; 

d. het mandaatregister 2019. 

 

Inleiding 
De organisatieontwikkeling leidt ertoe dat een aantal organisatieregelingen dient te worden aangepast. 

Het betreft de onderstaande regelingen: 

 

1. Organisatieregeling 

De huidige organisatieverordening dateert uit 2013. De ambtelijke organisatie van de gemeente Almelo 

kantelt binnenkort en het sectorenmodel dat de basis vormde voor de organisatieverordening 2013 is 

vervallen.  

De nieuwe organisatieregeling is gebaseerd op het organisatieontwikkelplan Voor Stad en Resultaat 

(BW 1806322) en het definitieve besluit formatieve gevolgen van het organisatieontwikkelplan Voor 

Stad en Resultaat (BW 1806645)  

Dat de algemeen directeur tevens gemeentesecretaris is, komt tot uitdrukking in de functietitel 

“Gemeentesecretaris/ algemeen directeur”. Hiermee komt ook tot uitdrukking dat beide functies door 

één persoon worden uitgeoefend.    

 

2. Budgethouderrregeling 

De huidige budgethouderregeling dateert uit 2005. Vanuit het oogpunt van borging van rechtmatigheid is 

het noodzakelijk te beschikken over een nieuwe regeling met duidelijke afspraken en richtlijnen voor het 

factuur afhandelingsproces. Door het benoemen van rollen is de regeling vrijwel onafhankelijk van de 
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nieuwe organisatie-inrichting en de functies daarbinnen. Aanleiding voor het actualiseren van de regeling 

wordt tevens gevonden in de boardletter 2017 van accountant Deloitte. Deloitte merkte op pagina 9 in 

relatie met het inkoopproces op: 

Wij adviseren om beleid te formuleren en in het proces van factuurautorisatie te implementeren op 

welk type inkopen de controle op prestatielevering zichtbaar moet worden onderbouwd. 

De nieuwe budgethouderregeling voorziet hierin. 

 

3. en 4. Mandaatregeling en mandaatregister 

De mandaatregeling 2013 was voor de reorganisatie van 2013 geschreven en moet worden aangepast. 

Het mandaatregister uit 2017 vond ook zijn oorsprong in de reorganisatie van 2013, maar is tussentijds 

enkele keren herzien. 

 

Beoogd effect 
In de organisatieregeling zijn de afspraken vastgelegd die verbonden zijn aan de organisatiestructuur, de 

overlegstructuur, de leidinggevende functies en de controlfunctie. Ook vinden we er de rol van de 

overlegorganen en de wijze van besluitvorming in terug. De nieuwe regeling is hiermee in lijn met de 

uitgangspunten van de organisatiewijziging zoals besloten door het college van B&W op 25 september 

2018 en fungeert als het organisatorisch kader voor de inrichting en werkwijze van de nieuwe ambtelijke 

organisatie. 

Doel van de budgethouderregeling is om intern duidelijke afspraken te maken en te communiceren over de 

taken, verantwoordelijkheden en bevoegdheden van alle medewerkers die een rol hebben in het factuur 

afhandelingsproces en met de vastlegging hiervan beogen we waarborgen te stellen voor een rechtmatige 

besteding van budgetten, de kans op fouten te verminderen en de gelegenheid tot fraude te beperken. 

 

In de mandaatregeling gemeente Almelo 2019 en het mandaatregister gemeente Almelo 2019 is de 

uitvoering vastgelegd van de bevoegdheden die gemandateerd worden aan de diverse 

gemeenteambtenaren. 

 

In het mandaatregister zijn de mandaten, volmachten en machtigingen die op permanente grondslag 

door de burgemeester en het college zijn verleend opgenomen. Het is mogelijk om in een afzonderlijk 

geval een mandaat te verlenen. Deze (incidentele) mandaten zijn niet in het register opgenomen. Het 

mandaatregister wordt centraal beheerd door team bestuurszaken en is voor alle medewerkers 

toegankelijk via intranet en internet. 

 

Waar in het oude mandaatregister bevoegdheden tot diep in de organisatie werden doorgemandateerd, 

eindigt de doormandatering in de nieuwe register veelal bij de hoofden van de eenheden. Dit is 

ingegeven door de wens van het college en de directie om directer te kunnen sturen. Waar dit praktisch 

is, wordt nog wél doorgemandateerd tot het niveau van teammanager of medewerker.    

 

Daarnaast is in de nieuwe mandaatregeling uitvoeriger beschreven wanneer de bevoegdheid tot het 

nemen van een besluit moet worden opgeschaald naar mandaatgever, zijnde college of burgemeester, 

in geval van politieke gevoeligheid.    

 

Argumenten voor 
Door de bijgevoegde regelingen aan te passen in lijn met de nieuwe hoofdstructuur van de organisatie, 

zijn de juridische gevolgen ondervangen. Dat betekent dat we qua bevoegdheden en mandaten en 

rechtmatig handelen. Het aanpassen van de regelingen heeft op zichzelf geen personele of 

organisatorische gevolgen. 

 

1.1 Een nieuwe organisatie vraagt om nieuwe organisatieregelingen 

 

1.a.1 De organisatieregeling biedt houvast bij het inrichten en uitvoeren van de interne processen. 

 

1.a.2 De organisatieregeling draagt bij aan een rechtmatige uitvoering en aan de kwaliteit van interne 

beheersing 



 

Pagina 3 van 3 

BenW -  1806754 

De regelingen maken duidelijk wie in de nieuwe organisatie waar over gaat. De regelingen voorzien in 

de voorwaarden voor functiescheiding en bieden checks and balances. Door de toepassing ervan 

dragen we bij aan de kwaliteit van de uitvoering van onze processen.  

 

1.d.1 Een actueel mandaatregister geeft inzicht in de meest actuele bevoegdhedenverdeling binnen de 

organisatie  

En biedt daarmee houvast voor zowel medewerkers als burgers.  

 

1.d.2 Een actueel mandaatregister kan van belang zijn als iemands beslissingsbevoegdheid in twijfel 

wordt getrokken 

Met een geactualiseerd mandaatregister staat B&W/ de gemeente in zo’n geval juridisch sterk. 

 

Kanttekeningen 
 

Alternatieven 
Niet van toepassing. 

 

Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
Niet van toepassing. 

 

Uitvoering 
Niet van toepassing. 

 

Bijlagen 
- Organisatieregeling 2019 (INT - 65775) 

- Budgethouderrregeling (INT - 65464) 

- Mandaatregeling 2019 (INT - 65773) 

- Mandaatregister 2019 (INT - 66883) 

 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
Intern overleg heeft geresulteerd in het voorliggende voorstel en de voorliggende regelingen. 

- De budgethouderregeling is besproken met de teammanager Financiën, de concerncontroller, 

meerdere budgethouders en prestatieverklaarders. Deze consultatie heeft tot enkele 

aanpassingen geleid. Vervolgens is de budgethouderregeling ter beoordeling voorgelegd aan 

accountant Deloitte. De aanbevelingen van Deloitte zijn verwerkt in voorliggende versie. 

- Voor de aanpassing van de mandaatregeling en het mandaatregister is advies ingewonnen bij de 

Stadsadvocaat.  

 

Afstemming met portefeuillehouder 

Het voorstel is afgestemd met de portefeuillehouders Gerritsen (organisatieregeling, mandaatregeling en 

mandaatregister) en Langius (budgethouderregeling) Tevens is het voorstel opiniërend in B&W 

besproken op 26 februari 2019.  

 

Directie-advies 

Het DT heeft op 13 februari ingestemd met het voorstel. 

 

Communicatie over het besluit 
- Plaatsing van dit besluit in openbaar iBabs. 

- Plaatsing van het mandaatregister op de website van de gemeente Almelo. 

- Kennisgeving van de zakelijke inhoud van dit besluit in de gemeenteadvertentie op grond van 

artikel 3:42 Algemene wet bestuursrecht. 

- Bekendmaking van de verschillende regelingen en het register via 

www.officiëlebekendmakingen.nl  
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: M. Visscher (i.s.m. G.J Oude Engberink / A. Agus / E. Stegehuis) 

Datum: 25 februari 2019 

Team/teamonderdeel: SE Ingenieursbureau en Technische Service 

Telefoonnummer: 541073 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Uitbreiding ELENA-project met versnelde 

omzetting openbare verlichting naar LED 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Bespreekstuk 

Ja, 12 maart 2019 

Hoofdopgave Hoofdtaakveld Openbare Ruimte/Duurzaamheid 

Portefeuillehouder J.M. van Rees, E.J.F.M. van Mierlo 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief Raadsbrief 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
In het Programma Duurzaamheid 2018-2022 is als opgave gedefinieerd het uitvoeren van 

haalbaarheidsstudie met betrekking tot de versnelde omzetting van openbare verlichting naar LED. Met 

LED kan ruim 50% op het elektriciteitsverbruik van openbare verlichting bespaard worden. Wij leveren 

hiermee een forse bijdrage aan energiebesparing (ruim 1,6 miljoen kWh).Wij verzoeken de provincie 

Overijssel het thema ‘openbare verlichting’ toe te voegen aan de in het kader van het ELENA-

programma overeengekomen duurzaamheidsdoelstellingen, om hiermee de kosten van het uit te voeren 

haalbaarheidsonderzoek volledig te kunnen dekken uit de toegekende ELENA-subsidie (ELENA staat 

voor European Local Energy Assistance). 

  

Voorgesteld besluit 
1. De provincie Overijssel te verzoeken de opgave ‘verduurzaming openbare verlichting’ toe te 

voegen aan de met de provincie overeengekomen prestaties in het kader van het ELENA-

programma. 

2. Opdracht te geven voor het uitvoeren van een technisch- en financieel-economisch 

haalbaarheidsonderzoek met betrekking tot de versnelde omzetting van de openbare verlichting 

naar LED en de kosten volledig te dekken uit de ELENA-subsidie. 

3. Uiterlijk in April 2019 een kredietvoorstel inclusief uitgewerkte financieringsopties te ontvangen 

ten aanzien van de voorgestelde conversie naar openbare LED-verlichting. 

4. De gemeenteraad met bijgaande raadsbrief te informeren.  

 

Inleiding 
Met het programma Duurzaamheid 2018-2022 zetten wij fors in op de verduurzaming in Almelo.  

Door de snelle ontwikkeling van de LED-technologie en de concurrerende prijs van LED-verlichting kan 

met een versnelde omzetting van het areaal openbare verlichting naar LED een aanzienlijke 

verduurzamingswinst gerealiseerd worden. Om deze reden is deze opgave onderdeel gemaakt van het 

programma Duurzaamheid 2018-2022. In de programmabegroting 2019 is opgenomen dat wij hiervoor 

een haalbaarheidsonderzoek gaan uitvoeren. Ook geldt dat wij een forse taakstelling hebben ten 

aanzien van Energie. Door omzetting naar LED kan een substantiële bijdrage geleverd worden aan het 

inlossen van deze taakstelling. Door de opgave ‘conversie openbare verlichting’ toe te voegen aan de 

reeds met de provincie Overijssel overeengekomen prestaties in het kader van het ELENA-programma 

worden de kosten van het haalbaarheidsonderzoek subsidiabel. ELENA staat voor European Local 
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Energy Assistance en is een instrument van de Europese Commissie om lokale overheden in staat te 

stellen verduurzamingsinitiatieven te versnellen door subsidiering van de onderzoeksfase 

 

 

Beoogd effect 

 
Het beoogd effect is verduurzaming van de openbare verlichting en kostenbesparing. 

a. De gemeente Almelo (als organisatie) kent een gemiddeld elektriciteitsverbruik van ruim 5,8 

miljoen kWh. Het aandeel van openbare verlichting hierin is 3,25 miljoen kWh (= 56% van 

totaal verbruik). Met LED kan ruim 50% op het elektriciteitsverbruik van de openbare verlichting 

bespaard worden. Wij leveren hiermee een forse bijdrage aan energiebesparing (ruim 1,6 

miljoen kWh). 

b. De fors lagere energieconsumptie van LED-verlichting levert een geschatte besparing op de 

kosten van elektriciteitslevering van geschat € 125.000,- per jaar. 

c. LED-armaturen kennen een lagere onderhoudsbehoefte, waardoor een besparing op onderhoud 

gerealiseerd kan worden van geschat € 30.000,- structureel per jaar. 

 

Bovenstaande getallen komen voort uit eigen onderzoek van afdeling Beheer en zijn gebaseerd op eigen 

ervaringscijfers en op ervaringscijfers uit de markt. Het is juist de  bedoeling om bovenstaande cijfers te 

laten verifiëren door een extern deskundige, zodat bij het op te stellen kredietvoorstel gevalideerde 

cijfers worden gebruikt. In het onderzoek wordt ook gedocumenteerd:  

- Verduurzaming vanuit eigenaarschap van de gemeente Almelo, 

- Verduurzaming door DBFMO-aanbesteding (Design, Build, Finance, Maintain & Operate), 

d.w.z. overdracht van de lichtinfra (gehele areaal) en vervolgens contractueel inkoop van 

licht), 

- De mogelijkheid van inzet van het Energiefonds van de provincie Overijssel als 

financieringsbron. 

 

Argumenten voor  
 

1.1 Toevoeging van dit initiatief aan het ELENA-programma betekent volledige financiering van het 

haalbaarheidsonderzoek door de provincie Overijssel. 

Voor volledige bekostiging van de onderzoekskosten uit de ELENA-subsidie is het noodzakelijk de 

provincie Overijssel te verzoeken de overeengekomen prestaties in het kader van het ELENA-

programma uit te breiden met ‘verduurzaming openbare verlichting’.  

2.1 Met toestemming van de provincie kan het haalbaarheidsonderzoek uitgevoerd worden met 

betrekking tot een substantiële investering welke een belangrijke bijdrage kan leveren aan onze 

duurzaamheidsdoelstellingen. 

Uit een voorlopige verkenning is gebleken dat de versnelde omzetting naar LED technisch en 

financieel-economisch haalbaar is voor ruim 10.000 van de bestaande 15.000 lichtarmaturen, 

waarmee wij mogelijk 1,6 mln kWh per jaar kunnen besparen op een totaalverbruik van 5,8 mln 

kWh.  

3.1 De uitkomsten van het onderzoek zijn noodzakelijk voor een goed onderbouwd kredietvoorstel 

waarin aannames over kosten en besparingen zijn getoetst. 

4.1 Afgesproken is de gemeenteraad hierover te informeren. 

 

Kanttekeningen 
 

2.1  De daadwerkelijke (financiële) besparing door de omschakeling naar LED-verlichting is mede 

afhankelijk van prijsfluctuaties op de energiemarkt en de wijze van financiering van deze opgave. 

2.2 Een structurele besparing op energiekosten en onderhoud kan ook worden bereikt door een 

vermindering van het aantal lichtpunten. Dit wordt meegenomen in de opdrachtverstrekking aan 

het onderzoeksbureau. 
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Alternatieven 
Er is geen alternatief: LED is het enige reële mogelijkheid waarmee aanzienlijk op het energieverbruik 

van openbare verlichting kan worden bespaard. Bestaande verlichtingstechnieken voldoen niet meer 

aan de huidige eisen voor energiebesparing.  

 
Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
De kosten voor het onderzoek bedragen max. € 5.000 ex BTW (conform offerte). 

 

De in dit voorstel genoemde getallen m.b.t. besparing zijn aannames. In het uit te voeren onderzoek 

worden deze aannames nader onderzocht en uitgewerkt. Na oplevering van het onderzoek worden 

kosten, opbrengsten en dekking van de verschillende opties gedocumenteerd in een separaat 

kredietvoorstel. 

 

De opbrengsten als gevolg van de energiebesparing komen ten gunste van de taakstelling Energie, de 

kostenreductie op beheer en onderhoud komen ten gunste van de taakstelling Fysiek. 

Preventief toezicht is niet van toepassing, omdat het voorstel voor het uitvoeren van een 

haalbaarheidsonderzoek niet leidt tot een lastenuitzetting. De subsidie – voor het onderzoek - is immers 

100% van de kosten.  

 

De uiteindelijke wijze van financiering van de opgave – met interne of externe middelen – kan leiden tot 

lastenuitzetting. De consequenties hiervan zullen worden meegenomen in het kredietvoorstel. 

 
Uitvoering 
Uitvoering is belegd bij het Ingenieursbureau. De werkzaamheden m.b.t. begeleiden van het onderzoek 

als ook de begeleiding van de daadwerkelijke omzettingsoperatie zijn onderdeel van de reguliere 

werkplanning van afdeling Fysiek.  

 

Planning:  -Kredietvoorstel + besluitvorming, April 2019, 

-Aanbesteding, Q2 2019 

-Start vervanging Q3 2019 (2.000 tot 4.000 stuks) 

-Gereed Q4 2020. 

 

Bijlagen 
Raadsbrief ter informatie (RAAD-5339) 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- --------------- 

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
Voorstel is geïnitieerd door Uitvoering Fysiek en afgestemd met programmamanager Duurzaamheid en 

de teams Advies en ontwerp en Beheer en onderhoud. 

 

Afstemming met portefeuillehouder 

Voorstel is besproken met portefeuillehouder Openbare Ruimte d.d. 4-3-2019 en akkoord bevonden. 

Voorstel is afgestemd met portefeuillehouder Duurzaamheid d.d. 11-02-2019 en akkoord bevonden. 

 

Directie-advies 

Niet van toepassing 

 

Communicatie over het besluit 
Regulier persmoment 

Persbericht  



1 C0.1 RB (5329) Uitbreiding ELENA-project met versnelde omzetting openbare verlichting naar LED.pdf 

 

 

 

Raadsbrief ter informatie 
 

 

 

 

 

Aan de raad van de gemeente Almelo 

 

Doorkiesnummer Behandeld door Datum 

541073 M. Visscher 12 maart 2019 

Onderwerp 

Uitbreiding ELENA-project met omzetting openbare verlichting naar LED 
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Postadres: 

Gemeente Almelo 

Postbus 5100 

7600 GC  Almelo 

 

 

Gemeente Almelo 

 

Geachte raadsleden,  

 

Hierbij willen wij u informeren over het uitvoeren van een haalbaarheidsonderzoek met betrekking tot 

de versnelde omzetting van de openbare verlichting in Almelo naar LED.  

 

In het Programma Duurzaamheid 2018-2022 is dit haalbaarheidsonderzoek als opgave gedefinieerd. 

Uitgangspunt voor het haalbaarheidsonderzoek zijn de volgende aannames: 

 

1. De gemeente Almelo (als organisatie) kent een gemiddeld elektriciteitsverbruik van ruim 5,8 

miljoen kWh. Het aandeel van openbare verlichting  hierin is 3,25 miljoen kWh (dit is 56% van 

totaal verbruik). Met LED kan ruim 50% op het elektriciteitsverbruik van openbare verlichting 

bespaard worden. Wij leveren hiermee een forse bijdrage aan energiebesparing (ruim 1,6 

miljoen kWh). 

2. De fors lagere energieconsumptie van LED-verlichting levert een geschatte besparing op de 

kosten van elektriciteitslevering van geschat € 125.000,- per jaar. 

3. LED-verlichting kent een lagere onderhoudsbehoefte, waardoor een besparing op onderhoud 

gerealiseerd kan worden van geschat € 30.000,- per jaar. 

 

Uit een voorlopige verkenning is gebleken dat de omzetting naar LED technisch en economisch haalbaar 

is voor ruim 10.000 van de bestaande 15.000 lichtarmaturen. In aanloop naar een kredietvoorstel voor 

de realisatie willen wij de aannames door een gespecialiseerd bureau laten toetsen.  

 

Wij verzoeken de provincie Overijssel het thema ‘openbare verlichting’ toe te voegen aan de in het 

kader van het ELENA-programma overeengekomen duurzaamheidsdoelstellingen, om hiermee de kosten 

van het uit te voeren haalbaarheidsonderzoek volledig te kunnen dekken uit de toegekende ELENA-

subsidie.  

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en Wethouders van Almelo, 

de secretaris,  de burgemeester,  

 

 

 

F.W. van Ardenne  A.J. Gerritsen 



1 C1.1 BW (6660) Herinrichting sportpark Ossenkoppelerhoek.pdf 
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\         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: H.J. Koopman 

Datum: 23 oktober 2018 

Team/teamonderdeel: SL Advies/ H. Koopman; Team Vastgoed/ H. Nieuwmeijer 

Telefoonnummer: 541980 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Herinrichting sportpark Ossenkoppelerhoek 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Bespreekstuk 

Ja, 12 maart 2019 

Hoofdopgave Saneren en Innoveren 

Portefeuillehouder A. Maathuis 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief Raadsvoorstel 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
De kwaliteit van de natuurgrasvelden bij de voetbalvereniging La Première is zorgelijk waardoor de 

bespeelbaarheid van beide velden onder grote druk staat. Bij continuering van het huidige gebruik zullen 

beide velden gerenoveerd moeten worden en zijn extra investeringen nodig. Op grond van de hiermee 

gepaard gaande kosten en risico’s, afgezet tegen de aanlegkosten van een kunstgrasveld, wordt 

voorgesteld een kunstgrasveld aan te leggen op het hoofdveld. Hierdoor kan La Première ook haar 

trainingen op dit kunstgrasveld laten plaatsvinden en kan het trainingsveld afgestoten worden. Zo komt 

binnen het complex van La Première ruimte vrij om ook de honk- en softbalvereniging Uitsmijters 55 te 

huisvesten. Hiermee geeft het college uitvoering aan de opdracht van de raad. De raad wordt 

voorgesteld de benodigde kredieten hiervoor beschikbaar te stellen en om de voorwaarden bij het 

genoemde voorbehoud uiterlijk twee maanden na het raadsbesluit via het college te laten toetsen. 

 

Voorgesteld besluit 
1. De raad voor te stellen een krediet ad € 826.000,- beschikbaar te stellen voor: 

a. De aanleg van een kunstgrasveld bij de voetbalvereniging La Première van € 423.500,-. Na 

verrekening van de uitkering ad € 73.500,- uit de Regeling specifieke uitkering stimulering 

sport resteert een netto investeringsbedrag van € 350.000,-. De hieruit voortvloeiende 

structurele kapitaallasten van € 28.000,- als volgt te dekken: 

i. €   7.000,- vrijval onderhoudsgelden sportaccommodaties, als gevolg van het buiten    

onderhoud stellen van het trainingsveld. 

ii. €   2.000,- verlaging buitengewoon onderhoud. 

iii. € 19.000,- verlaging stelpost kapitaallasten sportraad.  

b. De aanleg van een gesloten honkbal-/combiveld voor de honk- en softbalvereniging  

Uitsmijters ’55 op het sportpark Ossenkoppelerhoek van € 302.500,-. Na verrekening van de 

uitkering sport ad € 52.500,- uit de Regeling specifieke uitkering stimulering resteert een 

netto investeringsbedrag van € 250.000,-.  De hieruit voortvloeiende structurele 

kapitaallasten van € 17.500,- als volgt te dekken: 

i. € 17.500,- verlaging algemeen kleine kapitaalwerken.  

c. De betaling van een overnamesom aan Uitsmijters ’55 van € 100.000,- voor het  

clubgebouw, kleedkamers en overige verenigingseigendommen op sportpark ’t Maatveld. De  

hieruit voortvloeiende structurele kapitaallasten van € 8.000,- als volgt te dekken: 

i.   €  8.000,- verlaging algemeen kleine kapitaalwerken.   

2. De raad voor te stellen de begroting 2019 te wijzigen. 
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3. De raad voor te stellen een voorbehoud te maken op deze besluiten dat Uitsmijters’55 en La 

Première met elkaar overeenstemming hebben bereikt, en er goedkeuring volgt uit hun 

algemene ledenvergaderingen, over:   

a. de noodzakelijke en/of gewenste aanpassingen voor gezamenlijk gebruik, financiering en 

uitvoering van deze aanpassingen van het aan La Première in eigendom toebehorende 

clubgebouw en kleedkamers 

b. het optreden als opdrachtgever/uitvoerder van de hieruit voortvloeiende werkzaamheden. 

4. De raad voor te stellen het genoemde overeenstemming uiterlijk twee maanden na het 

raadsbesluit via het college te laten toetsen. 

 

Inleiding 
 

La Première 

De eind 2017 uitgevoerde kwaliteitsbeoordeling gaf aan dat de kwaliteit van de natuurgrasvelden bij La 

Première op dat moment redelijk was maar dat beide velden binnen enkele jaren gerenoveerd dienen te 

worden. Bij hevige regenval kampen de velden met wateroverlast en als bij extreme droogte zoals in de 

zomer van 2018 een beregeningsverbod voor oppervlaktewater ingesteld wordt kunnen de velden niet 

of nauwelijks besproeid worden. Door de droogte van afgelopen zomer heeft de kwaliteit van beide 

velden een zodanige terugslag gehad dat de bespeelbaarheid van de velden in gevaar komt en de 

velden gerenoveerd dienen te worden. Om bij ongewijzigd gebruik van de huidige natuurgrasvelden de 

toekomstige bespeelbaarheid te kunnen borgen zijn er naast de renovaties van beide velden aanvullende 

investeringen (aanleg beregeningsbron, aanschaf beregeningsmaterieel en ophogen hoofdveld) nodig.  

De kosten voor het renoveren van de velden bedragen € 72.600,- en met de aanvullende investeringen 

is een bedrag van € 84.700,- gemoeid. Na verrekening van de uitkeringen uit de Regeling specifieke 

uitkering stimulering sport bedragen de netto (her)investeringen € 60.000,- en € 70.000,-. De hieruit 

voortvloeiende kapitaallasten (respectievelijk € 2.000,- en € 3.000,-) en het bij handhaven van de 

huidige situatie niet vrijvallen van onderhoudsgelden (€ 7.000,-) hebben geleid tot een heroverweging. 

Een heroverweging of er geïnvesteerd gaat worden in de huidige natuurgrasvelden of in verduurzaming 

middels de aanleg van een kunstgrasveld. Alles afwegende wordt er voor gekozen om een 

kunstgrasveld op het hoofdveld bij La Première aan te leggen. La Première heeft aangegeven dat zij met 

de aanleg van een kunstgrasveld voldoende capaciteit heeft voor haar verenigingsactiviteiten.     

 
Uitsmijters ‘55 

In de raadsvergadering van 29 juni 2017 kreeg het college suggesties om nog nader onderzoek te doen 

naar aanvullende financiële oplossingen voor de huisvesting van de Uitsmijters. Het college heeft 

besloten deze suggesties te willen onderzoeken. Op 18 juli 2017 heeft het college het reeds 

geagendeerde raadsvoorstel en –besluit over de huisvesting van de honk- en softbalvereniging 

Uitsmijters ‘55 teruggenomen.  

Eén van de suggesties was om na te gaan of er een koper is te vinden voor de gronden van het 

Maatveld. Mogelijk zou dat kunnen leiden tot een extra financiële bijdrage om daarmee de huisvesting 

van de Uitsmijters ‘55 op een andere locatie te kunnen financieren. Er is geen overstemming bereikt 

met de potentiele koper. 

 

Uitsmijters ‘55 en La Première hebben nog steeds de intentie om samen te werken aan een 

gecombineerde voetbal- en honk-/softbal voorziening op het bij La Première in gebruik zijnde deel van 

het sportpark Ossenkoppelerhoek. Tot dusver was de financiële haalbaarheid van de gecombineerde 

voorziening telkens een struikelblok. 

Nu door heroverweging gekozen wordt voor het aanleggen van een kunstgrasveld bij La Première 

ontstaat er een nieuwe situatie. 

 

La Première heeft aangegeven dat zij met de aanleg van een kunstgrasveld voldoende capaciteit heeft 

voor wedstrijden en trainingen en zij geen gebruik meer hoeft te maken van het huidige trainingsveld. 

In combinatie met het eerder buiten onderhoud gestelde wedstrijdveld ontstaat de benodigde ruimte 

voor de aanleg van het door Uitsmijters ‘55 gewenste gesloten honkbal-/combiveld. 

 

Beoogd effect 
Net als alle andere buitensportverenigingen wil de gemeente Almelo zowel La Première als Uitsmijters 

‘55 een passende sportaccommodatie ter beschikking stellen. 
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Argumenten voor 
1.1 De raad is bevoegd tot het beschikbaar stellen van kredieten. 

Het BBV en de financiële verordening bepalen dat de raad bij het vaststellen van de 

programmabegroting en de financiële positie, de specifiek benoemde kredieten autoriseert. Tussentijdse 

kredietaanvragen behoeven een raadsbesluit. 

 

1.2.a. De bespeelbaarheid van het hoofdveld bij La Première wordt voor de toekomst gewaarborgd. 

Door de aanleg van een kunstgrasveld wordt de bespeelbaarheid geborgd en heeft de vereniging 

voldoende capaciteit voor haar verenigingsactiviteiten. 

 

1.2.b. De herhuisvesting van Uitsmijters ’55 wordt ingevuld. 

Door het buiten gebruik stellen van het huidige trainingsveld van La Première ontstaat er ruimte om 

Uitsmijters ’55 te herhuisvesten op het sportpark Ossenkoppelerhoek. Hiermee ontstaat er na een lange 

periode van onzekerheid duidelijkheid over de toekomstige huisvesting van Uitsmijters ’55 en wordt de 

opdracht van de raad ingevuld. 

Uitgaande van een vertrek op sportpark ’t Maatveld hebben zowel gemeente als Uitsmijters ’55 de 

laatste jaren alleen “instandhoudings”-onderhoud gepleegd.  

Met de aanleg van een gesloten honkbal-/combiveld krijgt Uitsmijters ’55 de beschikking over het door 

haar gewenste speelveld dat voldoet aan de door de Koninklijke Nederlandse Baseball en Softball Bond 

(KNBSB) gestelde normen. Hiermee is sprake van behoorlijk bestuur richting Uitsmijters ’55. 

 

1.2.c. De verenigingseigendommen van Uitsmijters ’55 worden afgekocht. 

Met de overname van het clubgebouw, kleedkamers en overige verenigingseigendommen van 

Uitsmijters ’55 komt ’t Maatveld vrij voor herontwikkeling. De overnamesom is gebaseerd op de WOZ-

waarde. De afkoopsom stelt Uitsmijters ’55 in staat om samen met La Première de 

noodzakelijke/gewenste aanpassingen voor gezamenlijk gebruik van het aan La Première in eigendom 

toebehorende clubgebouw met kleedkamers en eventuele eigen voorzieningen/aanpassingen op het 

sportpark Ossenkoppelerhoek te bekostigen. Met beide verenigingen is afgesproken dat zij de eventueel 

aanvullend benodigde middelen voor deze aanpassingen uit eigen middelen dienen bij te dragen. 

 

3.1 Uitsmijters 55 en La Première moeten als voorwaarde overeenstemming hebben bereikt. 

Er dient een voorbehoud gemaakt te worden op deze besluiten omdat Uitsmijters 55 en La Première 

eerst met elkaar overeenstemming moeten hebben bereikt over de noodzakelijke en/of gewenste 

aanpassingen voor gezamenlijk gebruik, financiering en uitvoering van deze aanpassingen van het aan 

La Première in eigendom toebehorende clubgebouw en kleedkamers. Ook over het zelf optreden als 

opdrachtgever/uitvoerder van de hieruit voortvloeiende werkzaamheden Als aan deze voorwaarden is 

voldaan kan het besluit pas geeffectueerd worden.  

 

4.1 College toetst de overeenkomsten aan de voorwaarden. 

Het college i.c. de wethouder Sport is de gesprekspartner voor beide verenigingen. De voorwaarden 

waaronder de raadsbesluiten zijn gedaan worden door de verenigingen gezamenlijk ingevuld en 

uitgevoerd. Zij sluiten daarvoor een overeenkomst. De raad wordt voorgesteld de toetsing hiervan over 

te dragen aan het college. Deze toetsing moet uiterlijk 2 maanden na het raadsbesluit gedaan zijn. 

 

Kanttekeningen 
1.1 Gezamenlijk gebruik clubaccommodatie en kleedkamers. 

De met de besturen van La Première en Uitsmijters ’55 gemaakte afspraken zijn onder voorbehoud dat 

beide verenigingen overeenstemming bereiken over het gezamenlijk gebruik van het aan La Première in 

eigendom toebehorende clubgebouw en kleedkamers. Indien de verenigingen geen overeenstemming 

bereiken over het gezamenlijke gebruik beschikt de honk- en softbalvereniging Uitsmijters ‘55 niet over 

een clubgebouw en kleedkamers. 

 

1.2 Goedkeuring ledenvergaderingen. 

De met de besturen van La Première en Uitsmijters ’55 gemaakte afspraken zijn onder voorbehoud van 

algehele instemming van de ledenvergadering van beide verenigingen. De ledenvergaderingen kunnen 

de voorstellen van de besturen afkeuren.  

Vervolgens moet overgegaan worden tot plan B (renoveren van de natuurgrasvelden La Première en 

blijft de Uitsmijters ’55 gehuisvest op ’t Maatveld). 
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1.3 Goedkeuring Koninklijke Nederlandse Baseball en Softball Bond (KNBSB).  

Het buiten gebruik te stellen trainingsveld biedt in combinatie met een eerder buiten onderhoud gesteld 

wedstrijdveld ruimte voor het aanleggen van het door de Uitsmijters ’55 gewenste gesloten honkbal-

/combiveld. De maatvoering van het speelveld behoeft goedkeuring van de KNBSB; daarna kan pas 

worden begonnen met het verder uitwerken van de plannen. 

 

1.4 De BVO Heracles Almelo maakt gebruik van een buiten onderhoud gestelde natuurgrasveld. 

Bij gelegenheid maakt Heracles Almelo voor trainingen voorafgaand aan uitwedstrijden om-niet gebruik 

van een buiten onderhoud gesteld natuurgrasveld, dat zij voor eigen rekening onderhoudt. Er heeft 

afstemming met Heracles Almelo en Oranje Nassau plaatsgevonden over het incidenteel medegebruik 

van de natuurgrasvelden bij Oranje Nassau door Heracles Almelo. 

 

1.5 Uitsmijters ‘55 is en blijft een kleine vereniging. 

De reden dat Uitsmijters ‘55 wil verhuizen van ‘t Maatveld is met name de decentrale ligging van haar 

accommodatie. Langer blijven op ‘t Maatveld is volgens de vereniging de doodsteek voor de honk- en 

softbalsport in Almelo.  

Momenteel heeft de vereniging c.a. 60 leden waarvan ongeveer 30 competitie spelende leden. De 

verwachting is dat de vereniging gaat groeien als zij op het complex Ossenkoppelerhoek gevestigd 

wordt. Als blijkt dat dit niet het geval is, dan is er een relatief grote investering gedaan voor een 

beperkt aantal sporters. 

 
Alternatieven 
1.1. Bestaande situatie La Première continueren. 

In combinatie met de aanvullend benodigde investeringen de bestaande natuurgrasvelden bij La 

Première renoveren met als risico de kwetsbaarheid van bespeling van deze natuurgrasvelden. 

 

1.2. Uitsmijters ’55 blijft op de huidige locatie. 

Het door de raad gereserveerde bedrag voor herhuisvesting van Uitsmijters’55 zou gebruikt kunnen 

worden voor de renovatie van het honkbalveld op ’t Maatveld.  

Bij dit alternatief zijn de eerder omschreven knelpunten met betrekking tot de bespeelbaarheid van de 

velden bij La Première niet opgelost. Naast de investeringen op het sportpark de Riet dient rekening 

gehouden te worden met netto (her)investeringen van € 130.000,- voor het oplossen van de 

knelpunten bij La Première. 

 

1.3 Uitsmijters ’55 huisvesten op sportpark De Riet. 

Het door de Uitsmijters ’55 gewenste gesloten honkbal-/combiveld aanleggen op twee buiten gebruik 

en onderhoud gestelde velden op sportpark De Riet. Deze mogelijkheid is medio 2018 in samenspraak 

met Uitsmijters ’55 en de KNBSB verkend. 

Het sportpark de Riet is gelegen op een voormalige stortlocatie. De ondergrond van de buiten 

onderhoud en gebruik gestelde velden is instabiel en de deklaag van beide velden is licht verontreinigd. 

De toplaag van de twee velden ligt er golvend bij door zettingen en voor hergebruik van de velden 

dienen er aanvullende maatregelen getroffen te worden. Op basis van eerste bevindingen wordt 

ingeschat dat de kosten van de te treffen maatregelen (exclusief onderzoekskosten) € 350.000,- ex 

btw bedragen. Om de werkelijke maatregelen te bepalen zullen eerst milieukundige en geotechnische 

onderzoeken moeten plaatsvinden naar de werkelijke draagkracht, bodemgesteldheid en afwatering. 

 

Gelet op door de Uitsmijters ’55 uitgesproken voorkeur voor de situering van het gewenste veld en de 

eisen van de KNBSB zal het sportpark De Riet heringericht moeten worden. Voor een veilig, gelijktijdig 

gebruik van het sportpark door beide verenigingen zal het huidige trainingsveld van DRC ’12 gekanteld 

moeten worden (kosten € 100.000,-). Het gevolg daarvan is dat ook de maatvoering van het hoofdveld 

aangepast zal moeten worden (kosten: € 50.000,-). Tevens zal een aantal verenigingseigendommen 

van DRC ’12 (o.a. oefenveldverlichting van het trainingsveld en dug-outs) verplaatst moeten worden. 

De hieraan verbonden kosten komen voor rekening van DRC’12.  

Bij dit alternatief zijn de eerder omschreven knelpunten met betrekking tot de bespeelbaarheid van de 

velden bij La Première niet opgelost. Naast de investeringen op het sportpark de Riet dient rekening 

gehouden te worden met netto (her)investeringen van € 130.000,- voor het oplossen van de 

knelpunten bij La Première. 
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Huisvesting van Uitsmijters ’55 op sportpark De Riet zal leiden tot een veelvoud aan kosten ten 

opzichte van het huisvesten van Uitsmijters ’55 op sportpark Ossenkoppelerhoek. 

 

 

 

Naar aanleiding van het politiek beraad van 22 januari 2019.  

Tijdens het politiek beraad werd door een aantal fracties gevraagd naar de financiële onderbouwing van 

de noodzakelijke aanpassingen op het complex van La Première. Men wilde met name weten hoe 

realistisch de geraamde bedragen zijn. Deze bedragen heeft de gemeente geraamd op basis van 

ervaringen, kengetallen en kennis van de directe omgeving. 

De wethouder heeft de toezegging gedaan de noodzakelijke aanpassingen via een quick scan nogmaals 

door een extern bureau te laten doorrekenen. 

 

Het Adviesbureau voor Sport en Cultuurtechniek Schuurman heeft een kostenraming gemaakt van de 

noodzakelijke cultuurtechnische aanpassingen op beide sportparken en de aanleg van het kunstgrasveld 

bij La Première.  Zie de bijlage onder (INK- 66897). Hieronder zijn de beide ramingen naast elkaar gezet. 

Het bureau Ortageo heeft, o.b.v. dezelfde uitgangspunten als waar de gemeente zich in haar 

berekeningen op heeft gebaseerd, een raming gemaakt. Zie de bijlagen onder (INK- 66898 en INK- 

66895). 

In de onderstaande tabel zijn alle ramingen naast elkaar gezet. 

 

 

Noodzakelijke aanpassing Raming 

gemeente 

Raming ASC 

Schuurman / 

Ortageo 

                                 Sportpark Ossenkoppelerhoek.   

Renovatie natuurgras trainingsveld La Première  € 30.000,- € 32.789,- 

Renovatie natuurgras wedstrijdveld La Première € 30.000,- € 38.425,- 

Ophogen natuurgras wedstrijdveld La Première € 50.000,- € 59.934,- 

Aanleg van een beregeningsbron en het aanschaffen van 

beregeningsmateriaal 

€ 20.000,- € 22.500,- 

Aanleg kunstgrasveld La Première   € 350.000,- € 352.229,- 

                                Sportpark De Riet    

Stabiliseren van de grond 

 

Analyse van het verschil: 

Ortageo heeft zaken opgenomen die regulier beschikbaar zijn voor 

de gemeente zoals (zoals inrichten werkterrein, opruimen 

werkterrein, landmeetwerkzaamheden):                   -/-  € 16.500,-

Kosten scheidingsdoek (o.b.v. ervaringen door  

gemeente lager geraamd).                                      -/-  € 30.525,-   

Grondwapening ( o.b.v. ervaringen door gemeente 

lager geraamd)                                                     -/-  € 32.560,- 

                                                                       -------------------+  

                                                                         -/-  € 79.585,- 

 

Totaal kosten stabiliseren op basis van Ortageo: € 483.695,- minus  

€ 79.585,- = € 404.110,-  

€ 350.000,- 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

€ 404.110,- 

Kantelen trainingsveld  DRC’12:   

 

€ 100.000,- € 93.872,- 

Aanpassingen hoofdveld DRC’12       

 

€ 50.000,- € 55.763,- 

 

 

Conclusie: er zijn geen redenen om de gehanteerde ramingen aan te passen. Ze wijken niet significant 

af van de ramingen van het externe bureau.  

 

Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
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Onder voorwaarden konden gemeenten, amateursportverenigingen en -sportstichtingen tot 2019 de 

btw die hen in rekening werd gebracht bij investeringen in sportaccommodaties en sportmaterialen in 

aftrek brengen. Door een uitspraak van het Hof van Justitie van de EU is de btw-vrijstelling voor sport 

per 1 januari 2019 verbreed en is bovenstaande mogelijkheid tot aftrek aangepast. Daardoor is de 

mogelijkheid om btw te verrekenen vervallen.  

Gemeenten, amateursportverenigingen en –stichtingen worden middels 2 specifieke subsidieregelingen 

gecompenseerd voor het financieel nadeel dat wordt geleden. De regelingen zijn gestoeld op de 

uitgangswaarden en budgettair neutraal ten opzichte van de mogelijkheden die er tot 1 januari 2019 

waren om de btw af te trekken.  

Voor in rekening te brengen btw kan de gemeente Almelo een beroep doen op de Regeling specifieke 

uitkering stimulering sport (SPUK). De regeling kent een jaarlijks uitkeringsplafond, heeft een looptijd 

van 5 jaar en vervalt per 1 januari 2024. Uitgangspunt van de regeling is volledige compensatie van de 

in rekening gebrachte btw. De regeling subsidieert maximaal 17,5 % van de bestedingen inclusief btw 

wat overeenkomt met de in rekening gebrachte btw van 21 %.  

Voor 2019 bedraagt het uitkeringsplafond € 152 miljoen. Als het totaal geclaimde bedrag hoger is dan 

het uitkeringsplafond zal de verdeling naar rato van de aangevraagde bedragen plaatsvinden. De 

financiële effecten van de regeling zullen eerst medio 2020 definitief duidelijk worden.  

Vooralsnog wordt er van uitgegaan dat de in rekening gebrachte btw volledig gecompenseerd wordt. 

   

De kosten voor de aanleg van een kunstgrasveld bij de voetbalvereniging La Première bedragen  

€ 423.500,-. Na verrekening van de uitkering ad € 73.500,- uit de Regeling Specifieke uitkering 

stimulering sport resteert een netto investeringsbedrag van € 350.000,-. De hieruit voortvloeiende 

kapitaallasten ad € 28.000,- (afschrijving onderlaag in 30 jaar en bovenlaag 15 jaar) te dekken uit de 

vrijval onderhoudsgelden sportaccommodaties (€ 7.000,- als gevolg van het buiten onderhoud stellen 

van het trainingsveld), verlaging buitengewoon onderhoud (€ 2.000,-) en kapitaallasten sportraad 

(€ 19.000,-). Het restantbedrag kapitaallasten sportraad, waar geen verdere verplichtingen aan ten 

grondslag liggen, bedraagt € 56.000,-. 

 

De raad besloot in juli 2015 tijdens de behandeling van de Perspectiefnota, bij amendement, om 

€ 250.000,- beschikbaar te stellen voor de aanleg van een nieuwe honkbalaccommodatie  

De kosten voor de aanleg van een gesloten honkbal-/combiveld voor de honk- en softbalvereniging 

Uitsmijters ’55 bedragen € 302.500,-. Na verrekening van de uitkering ad € 52.500,- uit de Regeling 

specifieke uitkering stimulering sport resteert een netto investeringsbedrag van € 250.000,-. 

Op grond van gewijzigde bepalingen BBV dient de investering geactiveerd te worden. De hieruit 

voortvloeiende kapitaallasten bedragen bij een afschrijvingstermijn van 25 jaar € 17.500,- en kunnen 

worden gedekt uit kleine kapitaalwerken. Het in het verleden ten laste van het rekeningresultaat 

hiervoor vrij gemaakte bedrag (opgenomen op de balans onder overlopende werken) ad € 250.000,- vrij 

laten vallen ten gunste van het jaarresultaat 2019. 

 

De overnamesom voor het eigendom van het clubgebouw, kleedkamers en overige 

verenigingseigendommen van de Uitsmijters ’55 op sportpark ’t Maatveld bedraagt € 100.000,-. De 

overnamesom is gebaseerd op de WOZ-waarde en wordt op grond van het BBV geactiveerd en 

afgeschreven. Op basis van de nog resterende levensduur van 20 jaar bedragen de kapitaallasten 

€ 8.000,- en kunnen worden gedekt uit kleine kapitaalwerken. Het restantbedrag algemeen kleine 

kapitaalwerken, waar geen verdere verplichtingen aan ten grondslag liggen, bedraagt € 24.500,- 

Het clubgebouw, kleedkamers en overige verenigingseigendommen worden betrokken bij de 

herontwikkeling van sportpark ’t Maatveld. 

 

Er is geen sprake van toepassing preventief toezicht om reden dat het voorstel budget neutraal is (geen 

uitzetting van baten of lasten). 

 

Uitvoering 
La Première en Uitsmijters ’55 dienen overeenstemming te bereiken over de noodzakelijke/gewenste 

aanpassingen voor gezamenlijk gebruik, financiering en uitvoering van deze aanpassingen van het aan 

La Première in eigendom toebehorende clubgebouw en kleedkamers en zijn zelf 

opdrachtgever/uitvoerder van de hieruit voortvloeiende werkzaamheden. 

 

De gemeente is de uitvoerder van de aanleg van de beide velden en werkt vanuit de door de 

gemeenteraad gestelde randvoorwaarden. Voor de aanleg van het kunstgras- en gesloten honkbal-
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/combiveld wordt op initiatief van de gemeente een werkgroep geformeerd waarin beide verenigingen 

vertegenwoordigd zijn. 

 

 

 

 

 

Bijlagen 
- Raadsvoorstel met raadsbesluit   (RAAD - 5140) 

- Financiële uitwerking    (INT - 65950) 

- Uitgangspunten kosten stabilisatie laag    (INK - 66898 ) 

- Onderzoeksresultaten bureau Ortageo (INK - 66895 ) 

- Onderzoeksresultaten Adviesbureau voor Sport en Cultuurtechniek Schuurman (INK - 66897) 

 

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
De sector Samenleving en team Vastgoed hebben nauw samengewerkt aan dit voorstel en de daaraan 

voorafgaande gesprekken met de beide verenigingen.  

De financiële effecten van het voorstel zijn besproken en afgestemd met de financiële adviseur en CCA. 

 

Afstemming met portefeuillehouder 

Er heeft afstemming plaatsgevonden met de wethouder SPORT en met de wethouder VASTGOED over 

de overnamesom van het clubgebouw, kleedkamers en overige verenigingseigendommen van de 

Uitsmijters ‘55 op het Maatveld. 

Beide wethouders kunnen instemmen met het voorstel. 

 

Directie-advies 

n.v.t. 

 

B&W voorstel standaard. 

 

Communicatie over het besluit 
Regulier. 



1 C1.1 RV (5140) Herinrichting sportpark Ossenkoppelerhoek.pdf 
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: H.J. Koopman 

Datum: 12 maart 2019 

Team/teamonderdeel: SL Advies/ H. Koopman / team Vastgoed / H. Nieuwmeijer 

Telefoonnummer: 541980 

 

 

Voorstel aan de raad  
 

Onderwerp Herinrichting sportpark Ossenkoppelerhoek 

Hoofdopgave Saneren en innoveren 

Portefeuillehouder A. Maathuis 

 

 

Samenvatting raadsvoorstel 
De kwaliteit van de natuurgrasvelden bij de voetbalvereniging La Première is zorgelijk waardoor de 

bespeelbaarheid van beide velden onder grote druk staat. Bij continuering van het huidige gebruik zullen 

beide velden gerenoveerd moeten worden en zijn extra investeringen nodig. Op grond van de hiermee 

gepaard gaande kosten en risico’s, afgezet tegen de aanlegkosten van een kunstgrasveld, wordt 

voorgesteld een kunstgrasveld aan te leggen op het hoofdveld. Hierdoor kan La Première ook haar 

trainingen op dit kunstgrasveld laten plaatsvinden en kan het trainingsveld afgestoten worden. Zo komt 

binnen het complex van La Première ruimte vrij om ook de honk- en softbalvereniging Uitsmijters 55 te 

huisvesten. Hiermee geeft het college uitvoering aan de opdracht van de raad. De raad wordt 

voorgesteld de noodzakelijke financiële kredieten beschikbaar te stellen, de begroting hiervoor te 

wijzigen en de toetsing van de voorwaarden waaraan de beide verenigingen moeten voldoen op te 

dragen aan het college. 

 

Voorgesteld besluit 
1. Een krediet ad € 826.000,- beschikbaar te stellen voor: 

a. De aanleg van een kunstgrasveld bij de voetbalvereniging La Première van € 423.500,-. Na 

verrekening van de uitkering ad € 73.500,- uit de Regeling specifieke uitkering stimulering 

sport resteert een netto investeringsbedrag van € 350.000,-. De hieruit voortvloeiende 

structurele kapitaallasten van € 28.000,- als volgt te dekken: 

i. €   7.000,- vrijval onderhoudsgelden sportaccommodaties, als gevolg van het buiten    

onderhoud stellen van het trainingsveld. 

ii. €   2.000,- verlaging buitengewoon onderhoud. 

iii. € 19.000,- verlaging stelpost kapitaallasten sportraad.  

b. De aanleg van een gesloten honkbal-/combiveld voor de honk- en softbalvereniging  

Uitsmijters ’55 op het sportpark Ossenkoppelerhoek van € 302.500,-. Na verrekening van de 

uitkering sport ad € 52.500,- uit de Regeling specifieke uitkering stimulering resteert een 

netto investeringsbedrag van € 250.000,-.  De hieruit voortvloeiende structurele 

kapitaallasten van € 17.500,- als volgt te dekken: 

i. € 17.500,- verlaging algemeen kleine kapitaalwerken.  

c. De betaling van een overnamesom aan Uitsmijters ’55 van € 100.000,- voor het  

clubgebouw, kleedkamers en overige verenigingseigendommen op sportpark ’t Maatveld. De  

hieruit voortvloeiende structurele kapitaallasten van € 8.000,- als volgt te dekken: 

i.   €  8.000,- verlaging algemeen kleine kapitaalwerken.   

2. De begroting 2019 te wijzigen. 

3. Een voorbehoud te maken op deze besluiten dat Uitsmijters 55 en La Première met elkaar 

overeenstemming hebben bereikt over:   
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a. de noodzakelijke en/of gewenste aanpassingen voor gezamenlijk gebruik, financiering en 

uitvoering van deze aanpassingen van het aan La Première in eigendom toebehorende 

clubgebouw en kleedkamers 

b. het optreden als opdrachtgever/uitvoerder van de hieruit voortvloeiende werkzaamheden. 

4. Het college op te dragen om uiterlijk 2 maanden na het raadsbesluit het voorbehoud zoals 

genoemd bij punt 3a en 3b. te toetsen. 

 

Inleiding 
 

La Première 

De eind 2017 uitgevoerde kwaliteitsbeoordeling gaf aan dat de kwaliteit van de natuurgrasvelden bij La 

Première op dat moment redelijk was maar dat beide velden binnen enkele jaren gerenoveerd dienen te 

worden. Bij hevige regenval kampen de velden met wateroverlast en als bij extreme droogte zoals in de 

zomer van 2018 een beregeningsverbod voor oppervlaktewater ingesteld wordt kunnen de velden niet 

of nauwelijks besproeid worden. Door de droogte van afgelopen zomer heeft de kwaliteit van beide 

velden een zodanige terugslag gehad dat de bespeelbaarheid van de velden in gevaar komt en de 

velden gerenoveerd dienen te worden. Om bij ongewijzigd gebruik van de huidige natuurgrasvelden de 

toekomstige bespeelbaarheid te kunnen borgen zijn er naast de renovaties van beide velden aanvullende 

investeringen (aanleg beregeningsbron, aanschaf beregeningsmaterieel en ophogen hoofdveld) nodig.  

De kosten voor het renoveren van de velden bedragen € 72.600,- en met de aanvullende investeringen 

is een bedrag van € 84.700,- gemoeid. Na verrekening van de uitkeringen uit de Regeling specifieke 

uitkering stimulering sport bedragen de netto (her)investeringen € 60.000,- en € 70.000,-. De hieruit 

voortvloeiende kapitaallasten (respectievelijk € 2.000,- en € 3.000,-) en het bij handhaven van de 

huidige situatie niet vrijvallen van onderhoudsgelden (€ 7.000,-) hebben geleid tot een heroverweging. 

Een heroverweging of er geïnvesteerd gaat worden in de huidige natuurgrasvelden of in verduurzaming 

middels de aanleg van een kunstgrasveld. Alles afwegende wordt er voor gekozen om een 

kunstgrasveld op het hoofdveld bij La Première aan te leggen. La Première heeft aangegeven dat zij met 

de aanleg van een kunstgrasveld voldoende capaciteit heeft voor haar verenigingsactiviteiten. 

 
Uitsmijters ‘55 

In de raadsvergadering van 29 juni 2017 kreeg het college suggesties om nog nader onderzoek te doen 

naar aanvullende financiële oplossingen voor de huisvesting van de Uitsmijters. Het college heeft 

besloten deze suggesties te willen onderzoeken. Op 18 juli 2017 heeft het college het reeds 

geagendeerde raadsvoorstel en –besluit over de huisvesting van de honk- en softbalvereniging 

Uitsmijters ‘55 teruggenomen.  

Eén van de suggesties was om na te gaan of er een koper is te vinden voor de gronden van het 

Maatveld. Mogelijk zou dat kunnen leiden tot een extra financiële bijdrage om daarmee de huisvesting 

van de Uitsmijters ‘55 op een andere locatie te kunnen financieren. Er is geen overstemming bereikt 

met de potentiele koper. 

 

Uitsmijters ‘55 en La Première hebben nog steeds de intentie om samen te werken aan een 

gecombineerde voetbal- en honk-/softbal voorziening op het bij La Première in gebruik zijnde deel van 

het sportpark Ossenkoppelerhoek. Tot dusver was de financiële haalbaarheid van de gecombineerde 

voorziening telkens een struikelblok. 

Nu door heroverweging gekozen wordt voor het aanleggen van een kunstgrasveld bij La Première 

ontstaat er een nieuwe situatie. 

 

La Première heeft aangegeven dat zij met de aanleg van een kunstgrasveld voldoende capaciteit heeft 

voor wedstrijden en trainingen en zij geen gebruik meer hoeft te maken van het huidige trainingsveld. 

In combinatie met het eerder buiten onderhoud gestelde wedstrijdveld ontstaat de benodigde ruimte 

voor de aanleg van het door Uitsmijters ‘55 gewenste gesloten honkbal-/combiveld. 

 

Beoogd effect 
Net als alle andere buitensportverenigingen wil de gemeente Almelo zowel La Première als Uitsmijters 

‘55 een passende sportaccommodatie ter beschikking stellen. 

 

 

Argumenten voor 
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1.1 De raad is bevoegd tot het beschikbaar stellen van kredieten. 

Het BBV en de financiële verordening bepalen dat de raad bij het vaststellen van de 

programmabegroting en de financiële positie, de specifiek benoemde kredieten autoriseert. Tussentijdse 

kredietaanvragen behoeven een raadsbesluit. 

 

1.2.a. De bespeelbaarheid van het hoofdveld bij La Première wordt voor de toekomst gewaarborgd. 

Door de aanleg van een kunstgrasveld wordt de bespeelbaarheid geborgd en heeft de vereniging 

voldoende capaciteit voor haar verenigingsactiviteiten. 

 

1.2.b. De herhuisvesting van Uitsmijters ’55 wordt ingevuld. 

Door het buiten gebruik stellen van het huidige trainingsveld van La Première ontstaat er ruimte om 

Uitsmijters ’55 te herhuisvesten op het sportpark Ossenkoppelerhoek. Hiermee ontstaat er na een lange 

periode van onzekerheid duidelijkheid over de toekomstige huisvesting van Uitsmijters ’55 en wordt de 

opdracht van de raad ingevuld. 

Uitgaande van een vertrek op sportpark ’t Maatveld hebben zowel gemeente als Uitsmijters ’55 de 

laatste jaren alleen “instandhoudings”-onderhoud gepleegd.  

Met de aanleg van een gesloten honkbal-/combiveld krijgt Uitsmijters ’55 de beschikking over het door 

haar gewenste speelveld dat voldoet aan de door de Koninklijke Nederlandse Baseball en Softball Bond 

(KNBSB) gestelde normen. Hiermee is sprake van behoorlijk bestuur richting Uitsmijters ’55. 

 

1.2.c. De verenigingseigendommen van Uitsmijters ’55 worden afgekocht. 

Met de overname van het clubgebouw, kleedkamers en overige verenigingseigendommen van 

Uitsmijters ’55 komt ’t Maatveld vrij voor herontwikkeling. De overnamesom is gebaseerd op de WOZ-

waarde. De afkoopsom stelt Uitsmijters ’55 in staat om samen met La Première de 

noodzakelijke/gewenste aanpassingen voor gezamenlijk gebruik van het aan La Première in eigendom 

toebehorende clubgebouw met kleedkamers en eventuele eigen voorzieningen/aanpassingen op het 

sportpark Ossenkoppelerhoek te bekostigen. Met beide verenigingen is afgesproken dat zij de eventueel 

aanvullend benodigde middelen voor deze aanpassingen uit eigen middelen dienen bij te dragen. 

 

3.1 Uitsmijters 55 en La Première moeten als voorwaarde overeenstemming hebben bereikt. 

Er dient een voorbehoud gemaakt te worden op deze besluiten omdat Uitsmijters 55 en La Première 

eerst met elkaar overeenstemming moeten hebben bereikt over de noodzakelijke en/of gewenste 

aanpassingen voor gezamenlijk gebruik, financiering en uitvoering van deze aanpassingen van het aan 

La Première in eigendom toebehorende clubgebouw en kleedkamers. Ook over het zelf optreden als 

opdrachtgever/uitvoerder van de hieruit voortvloeiende werkzaamheden Als aan deze voorwaarden is 

voldaan kan het besluit pas geeffectueerd worden.  

 

4.1 College toetst de overeenkomsten aan de voorwaarden. 

Het college i.c. de wethouder Sport is de gesprekspartner voor beide verenigingen. De voorwaarden 

waaronder de raadsbesluiten zijn gedaan worden door de verenigingen gezamenlijk ingevuld en 

uitgevoerd. Zij sluiten daarvoor een overeenkomst. De raad wordt voorgesteld de toetsing hiervan over 

te dragen aan het college. Deze toetsing moet uiterlijk 2 maanden na het raadsbesluit gedaan zijn. 

 

Kanttekeningen 
1.1 Gezamenlijk gebruik clubaccommodatie en kleedkamers. 

De met de besturen van La Première en Uitsmijters ’55 gemaakte afspraken zijn onder voorbehoud dat 

beide verenigingen overeenstemming bereiken over het gezamenlijk gebruik van het aan La Première in 

eigendom toebehorende clubgebouw en kleedkamers. Indien de verenigingen geen overeenstemming 

bereiken over het gezamenlijke gebruik beschikt de honk- en softbalvereniging Uitsmijters ‘55 niet over 

een clubgebouw en kleedkamers. 

 

1.2 Goedkeuring ledenvergaderingen. 

De met de besturen van La Première en Uitsmijters ’55 gemaakte afspraken zijn onder voorbehoud van 

algehele instemming van de ledenvergadering van beide verenigingen. De ledenvergaderingen kunnen 

de voorstellen van de besturen afkeuren.  

Vervolgens moet overgegaan worden tot plan B (renoveren van de natuurgrasvelden La Première en 

blijft de Uitsmijters ’55 gehuisvest op ’t Maatveld). 

 

1.3 Goedkeuring Koninklijke Nederlandse Baseball en Softball Bond (KNBSB).  
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Het buiten gebruik te stellen trainingsveld biedt in combinatie met een eerder buiten onderhoud gesteld 

wedstrijdveld ruimte voor het aanleggen van het door de Uitsmijters ’55 gewenste gesloten honkbal-

/combiveld. De maatvoering van het speelveld behoeft goedkeuring van de KNBSB; daarna kan pas 

worden begonnen met het verder uitwerken van de plannen. 

 

1.4 De BVO Heracles Almelo maakt gebruik van een buiten onderhoud gestelde natuurgrasveld. 

Bij gelegenheid maakt Heracles Almelo voor trainingen voorafgaand aan uitwedstrijden om-niet gebruik 

van een buiten onderhoud gesteld natuurgrasveld, dat zij voor eigen rekening onderhoudt. Er heeft 

afstemming met Heracles Almelo en Oranje Nassau plaatsgevonden over het incidenteel medegebruik 

van de natuurgrasvelden bij Oranje Nassau door Heracles Almelo. 

 

1.5 Uitsmijters ‘55 is en blijft een kleine vereniging. 

De reden dat Uitsmijters ‘55 wil verhuizen van ‘t Maatveld is met name de decentrale ligging van haar 

accommodatie. Langer blijven op ‘t Maatveld is volgens de vereniging de doodsteek voor de honk- en 

softbalsport in Almelo.  

Momenteel heeft de vereniging c.a. 60 leden waarvan ongeveer 30 competitie spelende leden. De 

verwachting is dat de vereniging gaat groeien als zij op het complex Ossenkoppelerhoek gevestigd 

wordt. Als blijkt dat dit niet het geval is, dan is er een relatief grote investering gedaan voor een 

beperkt aantal sporters. 

 
Alternatieven 
1.1. Bestaande situatie La Première continueren. 

In combinatie met de aanvullend benodigde investeringen de bestaande natuurgrasvelden bij La 

Première renoveren met als risico de kwetsbaarheid van bespeling van deze natuurgrasvelden. 

 

1.2. Uitsmijters ’55 blijft op de huidige locatie. 

Het door de raad gereserveerde bedrag voor herhuisvesting van Uitsmijters’55 zou gebruikt kunnen 

worden voor de renovatie van het honkbalveld op ’t Maatveld. 

Bij dit alternatief zijn de eerder omschreven knelpunten met betrekking tot de bespeelbaarheid van de 

velden bij La Première niet opgelost. Naast de investeringen op het sportpark de Riet dient rekening 

gehouden te worden met netto (her)investeringen van € 130.000,- voor het oplossen van de 

knelpunten bij La Première. 

 

a. Uitsmijters ’55 huisvesten op sportpark De Riet. 

Het door de Uitsmijters ’55 gewenste gesloten honkbal-/combiveld aanleggen op twee buiten gebruik 

en onderhoud gestelde velden op sportpark De Riet. Deze mogelijkheid is medio 2018 in samenspraak 

met Uitsmijters ’55 en de KNBSB verkend. 

Het sportpark de Riet is gelegen op een voormalige stortlocatie. De ondergrond van de buiten 

onderhoud en gebruik gestelde velden is instabiel en de deklaag van beide velden is licht verontreinigd. 

De toplaag van de twee velden ligt er golvend bij door zettingen en voor hergebruik van de velden 

dienen er aanvullende maatregelen getroffen te worden. Op basis van eerste bevindingen wordt 

ingeschat dat de kosten van de te treffen maatregelen (exclusief onderzoekskosten) € 350.000,- ex 

btw bedragen. Om de werkelijke maatregelen te bepalen zullen eerst milieukundige en geotechnische 

onderzoeken moeten plaatsvinden naar de werkelijke draagkracht, bodemgesteldheid en afwatering. 

 

Gelet op door de Uitsmijters ’55 uitgesproken voorkeur voor de situering van het gewenste veld en de 

eisen van de KNBSB zal het sportpark De Riet heringericht moeten worden. Voor een veilig, gelijktijdig 

gebruik van het sportpark door beide verenigingen zal het huidige trainingsveld van DRC ’12 gekanteld 

moeten worden (kosten € 100.000,-). Het gevolg daarvan is dat ook de maatvoering van het hoofdveld 

aangepast zal moeten worden (kosten: € 50.000,-). Tevens zal een aantal verenigingseigendommen 

van DRC ’12 (o.a. oefenveldverlichting van het trainingsveld en dug-outs) verplaatst moeten worden. 

De hieraan verbonden kosten komen voor rekening van DRC’12.  

Bij dit alternatief zijn de eerder omschreven knelpunten met betrekking tot de bespeelbaarheid van de 

velden bij La Première niet opgelost. Naast de investeringen op het sportpark de Riet dient rekening 

gehouden te worden met netto (her)investeringen van € 130.000,- voor het oplossen van de 

knelpunten bij La Première. 

Huisvesting van Uitsmijters ’55 op sportpark De Riet zal leiden tot een veelvoud aan kosten ten 

opzichte van het huisvesten van Uitsmijters ’55 op sportpark Ossenkoppelerhoek. 
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Naar aanleiding van het politiek beraad van 22 januari 2019.  

Tijdens het politiek beraad werd door een aantal fracties gevraagd naar de financiële onderbouwing van 

de noodzakelijke aanpassingen op het complex van La Première. Men wilde met name weten hoe 

realistisch de geraamde bedragen zijn. Deze bedragen heeft de gemeente geraamd op basis van 

ervaringen, kengetallen en kennis van de directe omgeving. 

De wethouder heeft de toezegging gedaan de noodzakelijke aanpassingen via een quick scan nogmaals 

door een extern bureau te laten doorrekenen. 

 

Het Adviesbureau voor Sport en Cultuurtechniek Schuurman heeft een kostenraming gemaakt van de 

noodzakelijke cultuurtechnische aanpassingen op beide sportparken en de aanleg van het kunstgrasveld 

bij La Première.  Zie de bijlage onder (INK- 66897). Hieronder de beide ramingen naast elkaar gezet. 

Het bureau Ortageo heeft, o.b.v. dezelfde uitgangspunten als waar de gemeente zich in haar 

berekeningen op heeft gebaseerd, een raming gemaakt. Zie de bijlagen onder (INK- 66898 en INK- 

66895). 

In de onderstaande tabel zijn alle ramingen naast elkaar gezet. 

 

 

Noodzakelijke aanpassing Raming 

gemeente 

Raming ASC 

Schuurman / 

Ortageo 

                                 Sportpark Ossenkoppelerhoek.   

Renovatie natuurgras trainingsveld La Première  € 30.000,- € 32.789,- 

Renovatie natuurgras wedstrijdveld La Première € 30.000,- € 38.425,- 

Ophogen natuurgras wedstrijdveld La Première € 50.000,- € 59.934,- 

Aanleg van een beregeningsbron en het aanschaffen van 

beregeningsmateriaal 

€ 20.000,- € 22.500,- 

Aanleg kunstgrasveld La Première   € 350.000,- € 352.229,- 

                                Sportpark De Riet    

Stabiliseren van de grond 

 

Analyse van het verschil: 

Ortageo heeft zaken opgenomen die regulier beschikbaar zijn voor 

de gemeente zoals (zoals inrichten werkterrein, opruimen 

werkterrein, landmeetwerkzaamheden):                   -/-  € 16.500,-

Kosten scheidingsdoek (o.b.v. ervaringen door  

gemeente lager geraamd).                                      -/-  € 30.525,-   

Grondwapening ( o.b.v. ervaringen door gemeente 

lager geraamd)                                                     -/-  € 32.560,- 

                                                                       -------------------+  

                                                                         -/-  € 79.585,- 

 

Totaal kosten stabiliseren op basis van Ortageo: € 483.695,- minus  

€ 79.585,- = € 404.110,-  

€ 350.000,- 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

€ 404.110,- 

Kantelen trainingsveld  DRC’12:   

 

€ 100.000,- € 93.872,- 

Aanpassingen hoofdveld DRC’12       

 

€ 50.000,- € 55.763,- 

 

 

Conclusie: er zijn geen redenen om de gehanteerde ramingen aan te passen. Ze wijken niet significant 

af van de ramingen van het externe bureau.  

 

 

Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
Onder voorwaarden konden gemeenten, amateursportverenigingen en -sportstichtingen tot 2019 de 

btw die hen in rekening werd gebracht bij investeringen in sportaccommodaties en sportmaterialen in 
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aftrek brengen. Door een uitspraak van het Hof van Justitie van de EU is de btw-vrijstelling voor sport 

per 1 januari 2019 verbreed en is bovenstaande mogelijkheid tot aftrek aangepast. Daardoor is de 

mogelijkheid om btw te verrekenen vervallen.  

Gemeenten, amateursportverenigingen en –stichtingen worden middels 2 specifieke subsidieregelingen 

gecompenseerd voor het financieel nadeel dat wordt geleden. De regelingen zijn gestoeld op de 

uitgangswaarden en budgettair neutraal ten opzichte van de mogelijkheden die er tot 1 januari 2019 

waren om de btw af te trekken.  

Voor in rekening te brengen btw kan de gemeente Almelo een beroep doen op de Regeling specifieke 

uitkering stimulering sport (SPUK). De regeling kent een jaarlijks uitkeringsplafond, heeft een looptijd 

van 5 jaar en vervalt per 1 januari 2024. Uitgangspunt van de regeling is volledige compensatie van de 

in rekening gebrachte btw. De regeling subsidieert maximaal 17,5 % van de bestedingen inclusief btw 

wat overeenkomt met de in rekening gebrachte btw van 21 %.  

Voor 2019 bedraagt het uitkeringsplafond € 152 miljoen. Als het totaal geclaimde bedrag hoger is dan 

het uitkeringsplafond zal de verdeling naar rato van de aangevraagde bedragen plaatsvinden. De 

financiële effecten van de regeling zullen eerst medio 2020 definitief duidelijk worden.  

Vooralsnog wordt er van uitgegaan dat de in rekening gebrachte btw volledig gecompenseerd wordt. 

   

De kosten voor de aanleg van een kunstgrasveld bij de voetbalvereniging La Première bedragen  

€ 423.500,-. Na verrekening van de uitkering ad € 73.500,- uit de Regeling Specifieke uitkering 

stimulering sport resteert een netto investeringsbedrag van € 350.000,-. De hieruit voortvloeiende 

kapitaallasten ad € 28.000,- (afschrijving onderlaag in 30 jaar en bovenlaag 15 jaar) te dekken uit de 

vrijval onderhoudsgelden sportaccommodaties (€ 7.000,- als gevolg van het buiten onderhoud stellen 

van het trainingsveld), verlaging buitengewoon onderhoud (€ 2.000,-) en kapitaallasten sportraad 

(€ 19.000,-). Het restantbedrag kapitaallasten sportraad, waar geen verdere verplichtingen aan ten 

grondslag liggen, bedraagt € 56.000,-. 

 

De raad besloot in juli 2015 tijdens de behandeling van de Perspectiefnota, bij amendement, om 

€ 250.000,- beschikbaar te stellen voor de aanleg van een nieuwe honkbalaccommodatie  

De kosten voor de aanleg van een gesloten honkbal-/combiveld voor de honk- en softbalvereniging 

Uitsmijters ’55 bedragen € 302.500,-. Na verrekening van de uitkering ad € 52.500,- uit de Regeling 

specifieke uitkering stimulering sport resteert een netto investeringsbedrag van € 250.000,-. 

Op grond van gewijzigde bepalingen BBV dient de investering geactiveerd te worden. De hieruit 

voortvloeiende kapitaallasten bedragen bij een afschrijvingstermijn van 25 jaar € 17.500,- en kunnen 

worden gedekt uit kleine kapitaalwerken. Het in het verleden ten laste van het rekeningresultaat 

hiervoor vrij gemaakte bedrag (opgenomen op de balans onder overlopende werken) ad € 250.000,- vrij 

laten vallen ten gunste van het jaarresultaat 2019. 

 

De overnamesom voor het eigendom van het clubgebouw, kleedkamers en overige 

verenigingseigendommen van de Uitsmijters ’55 op sportpark ’t Maatveld bedraagt € 100.000,-. De 

overnamesom is gebaseerd op de WOZ-waarde en wordt op grond van het BBV geactiveerd en 

afgeschreven. Op basis van de nog resterende levensduur van 20 jaar bedragen de kapitaallasten 

€ 8.000,- en kunnen worden gedekt uit kleine kapitaalwerken. Het restantbedrag algemeen kleine 

kapitaalwerken, waar geen verdere verplichtingen aan ten grondslag liggen, bedraagt € 24.500,- 

Het clubgebouw, kleedkamers en overige verenigingseigendommen worden betrokken bij de 

herontwikkeling van sportpark ’t Maatveld. 

 

Er is geen sprake van toepassing preventief toezicht om reden dat het voorstel budget neutraal is (geen 

uitzetting van baten of lasten). 

 

Uitvoering 
La Première en Uitsmijters ’55 dienen overeenstemming te bereiken over de noodzakelijke/gewenste 

aanpassingen voor gezamenlijk gebruik, financiering en uitvoering van deze aanpassingen van het aan 

La Première in eigendom toebehorende clubgebouw en kleedkamers en zijn zelf 

opdrachtgever/uitvoerder van de hieruit voortvloeiende werkzaamheden. 

 

De gemeente is de uitvoerder van de aanleg van de beide velden en werkt vanuit de door de 

gemeenteraad gestelde randvoorwaarden. Voor de aanleg van het kunstgras- en gesloten honkbal-

/combiveld wordt op initiatief van de gemeente een werkgroep geformeerd waarin beide verenigingen 

vertegenwoordigd zijn. 
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Bijlagen 
- Financiële uitwerking    (INT – 65950) 

- Uitgangspunten kosten stabilisatie laag    (INK- 66898 ) 

- Onderzoeksresultaten bureau Ortageo (INK-  66895 ) 

- Onderzoeksresultaten Adviesbureau voor Sport en Cultuurtechniek Schuurman (INK– 66897) 
 

 

 

De Raad van de Gemeente Almelo: 
 

Gezien het voorstel van burgemeester en wethouders van 12 maart 2019 

 

 

Besluit: 

 

1. Een krediet ad € 826.000,- beschikbaar te stellen voor: 

a. De aanleg van een kunstgrasveld bij de voetbalvereniging La Première van € 423.500,-. Na 

verrekening van de uitkering ad € 73.500,- uit de Regeling specifieke uitkering stimulering 

resteert een netto investeringsbedrag van € 350.000,-. De hieruit voortvloeiende structurele 

kapitaallasten van € 28.000,- als volgt te dekken: 

i. €   7.000,- vrijval onderhoudsgelden sportaccommodaties, als gevolg van het buiten    

onderhoud stellen van het trainingsveld. 

ii. €   2.000,- verlaging buitengewoon onderhoud. 

iii. € 19.000,- verlaging stelpost kapitaallasten sportraad.  

b. De aanleg van een gesloten honkbal-/combiveld voor de honk- en softbalvereniging  

Uitsmijters ’55 op het sportpark Ossenkoppelerhoek van € 302.500,-. Na verrekening van de 

uitkering ad € 52.500,- uit de Regeling specifieke uitkering stimulering resteert een netto 

investeringsbedrag van € 250.000,-.  De hieruit voortvloeiende structurele kapitaallasten van 

€ 17.500,- als volgt te dekken: 

i. € 17.500,- verlaging algemeen kleine kapitaalwerken.  

c. De betaling van een overnamesom aan Uitsmijters ’55 van € 100.000,- voor het  

clubgebouw, kleedkamers en overige verenigingseigendommen op sportpark ’t Maatveld. De  

hieruit voortvloeiende structurele kapitaallasten van € 8.000,- als volgt te dekken: 

i.   €  8.000,- verlaging algemeen kleine kapitaalwerken.   

 

2. De begroting 2019 te wijzigen. 

 

3. Een voorbehoud te maken op deze besluiten dat Uitsmijters 55 en La Première met elkaar 

overeenstemming hebben bereikt over:   

a. de noodzakelijke en/of gewenste aanpassingen voor gezamenlijk gebruik, financiering en 

uitvoering van deze aanpassingen van het aan La Première in eigendom toebehorende 

clubgebouw en kleedkamers 

b. het optreden als opdrachtgever/uitvoerder van de hieruit voortvloeiende werkzaamheden. 

 

4. Het college op te dragen om uiterlijk 2 maanden na het raadsbesluit het voorbehoud zoals 

genoemd bij punt 3a en 3b. te toetsen. 

 

 

 

Gedaan in de openbare vergadering van  
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de griffier,    de burgemeester, 

 

 

drs. C.M. Steenbergen    A.J. Gerritsen 
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: A.M. te Vaarwerk 

Datum: 12 maart 2019 

Team/teamonderdeel: BO Human Resource en Facility Management 

Telefoonnummer: 541172 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Beslissing op advies herplaatsingscommissie 

organisatieontwikkeling  

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

 

Ja, 12 maart 2019 

Hoofdopgave Hoofdtaakveld Bestuur en Ondersteuning  

Portefeuillehouder A.J. Gerritsen 

Openbaar  Niet openbaar.  

Na vergadering 12 maart 2019 openbaar. 

Raadsvoorstel of raadsbrief n.v.t. 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
Over de gevoerde procedure en de voorliggende concept-plaatsingsplannen van management en 

medewerkers heeft op grond van het Sociaal Statuut een externe herplaatsingscommissie een positief 

advies uitgebracht op het voorgenomen herplaatsingsplan van managers en medewerkers. Met dit 

besluit heeft het college overeenkomstig het advies van de commissie het voorgenomen 

herplaatsingsplan voor management en medewerkers definitief vastgesteld en is dit herplaatsingsplan 

de grondslag voor de individuele plaatsingen en herplaatsingsbesluiten.  

 

Voorgesteld besluit 
1. Kennis te nemen van het positieve advies van de op grond van het Sociaal Statuut ingestelde 

herplaatsingscommissie over de herplaatsing van management en medewerkers. 

2. Overeenkomstig dit advies het door de herplaatsingscommissie opgestelde Advies inzake 

voorgenomen herplaatsing managers respectievelijk medewerkers d.d. 8 maart 2019 als 

definitief vast te stellen en ten grondslag te leggen aan de door de directie uit te voeren formele 

herplaatsing per 1 april 2019 van management en medewerkers. 

3. De Ondernemingsraad over dit besluit te informeren. 

 

Inleiding 
Op grond van het Sociaal Statuut is, in overeenstemming met het GO, een herplaatsingscommissie ten 

behoeve van de plaatsing van medewerkers ingesteld. Deze commissie bestaat uit twee leden van 

buiten onze organisatie, aangedragen door de werkgever en GO, welke gezamenlijk een voorzitter 

kiezen. 

De commissie heeft tot taak om op basis van alle informatie waaronder de door de directie 

geaccordeerde concept-plaatsingsplannen het college te adviseren over de plaatsingen en te toetsen of 

de procedure conform de afspraken Sociaal Statuut is uitgevoerd.  

Op 8 maart 2019 heeft de commissie het bijgevoegd advies afgegeven. De commissie concludeert dat 

de procedure zorgvuldig en overeenkomstig de afspraken Sociaal Statuut is uitgevoerd en adviseert het 

college de herplaatsingsplannen behorende bij het advies van de herplaatsingscommissie 

(overeenkomend met de door de directie opgestelde concept plaatsingsplannen voor managers en 

medewerkers) definitief vast te stellen zodat op basis daarvan de individuele plaatsingen kunnen 

plaatsvinden. Opgemerkt wordt dat de commissie haar advies heeft uitgebracht onder het voorbehoud 

van de noodzakelijke actualisatie op basis van de door de directie geaccordeerde conceptplaatsingslijst. 
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Beoogd effect 
Met dit besluit is een volgende stap gezet in het organisatieontwikkeltraject. Hoewel de invulling van de 

structuur slechts een middel is om onze organisatie succesvol voor onze stad te laten opereren, is het 

wel de basis voor een verandering van de cultuur, houding en gedrag.  

Argumenten voor 
Met het vaststellen van de plaatsingsplannen kan uitvoering worden gegeven aan de personele invulling 

van de organisatiestructuur en kan op 1 april de ‘nieuwe’ organisatie formeel van start gaan.  

 

Kanttekeningen 
N.v.t. 

 
Alternatieven 
N.v.t. 

 
Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
Dit besluit gaat uit van het principe mens volgt werk danwel iedere medewerker wordt geplaatst op een 

(nagenoeg) ongewijzigde functie. Het geeft dus alleen het plaatsingsplan weer als basis voor de 

individuele besluitvorming en de brieven.  

Dit plan is ook nodig om vervolgens de functieboeken (formatieplannen) te actualiseren en vast te 

stellen. Bij die besluitvorming zal, in afstemming met Financiën, de financiële kant worden betrokken in 

relatie tot de integrale (financiële) besluitvorming voor Stad en Resultaat.  

Ook de herplaatsingscommissie heeft het advies uitgebracht onder voorbehoud van de actualisatie van 

het functieboek (formatieplan) op basis van het door de directie geaccordeerde conceptplaatsingsplan 

(de wordt-lijst). 

 
Uitvoering 
Na het collegebesluit zal iedere medewerker, afhankelijk van de mate van verandering van zijn situatie, 

een mail of brief krijgen. Als de individuele besluitvorming nadere motivatie vraagt, zal een 

voorgenomen besluit worden verstuurd waarop de medewerker eventueel een zienswijze kan indienen. 

Zienswijzen worden behandeld in de herplaatsingscommissie die daarover het bevoegd gezag zal 

adviseren over het definitieve besluit. 

 

Bijlagen 
Advies herplaatsingscommissie d.d. 8 maart 2019 

Het daarbij behorende herplaatsingsplan op naamsniveau is omwille van privacy niet als bijlage bij dit 

besluit bijgevoegd maar zal zo nodig ter tafel worden toegelicht. 

 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
Afstemming heeft plaatsgevonden vanuit HRM met management en met Financiën  

 

Afstemming met portefeuillehouder 

Portefeuillehouder is akkoord 

 

Directie-advies 

Positief 

 

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
In afstemming met team Communicatie zal dit besluit richting medewerkers langs reguliere weg worden 

gecommuniceerd.  
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         Raadsvergadering:  

         Registratienummer: 

 

 

Naam: S. Beltman 

Datum: 07 februari 2019 

Team/teamonderdeel: SL Advies/AD/A 

Telefoonnummer: 541804 

 

 

Collegevoorstel  
 

Onderwerp Schriftelijke vragen D66 over de individuele 

studietoeslag  

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Bespreekstuk 

Ja, 26 februari 2019/ uitstel gevraagd tot 

uiterlijk 19 maart 2019 

Hoofdopgave Hoofdtaakveld Sociaal Domein 

Portefeuillehouder A. Maathuis 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief n.v.t. 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 
Vanuit de D66 raadsfractie zijn er op 29 januari 2019 schriftelijk vragen gesteld over de individuele 

studietoeslag, een regeling binnen de Participatiewet. In een brief geeft het college van burgemeester 

en wethouders antwoord op deze vragen. 

 

Voorgesteld besluit 
1. De vragen van de D66 raadsfractie met bijgevoegde brief (UIT – 86095) te beantwoorden. 

2. De brief met antwoorden ter kennisgeving aan de overige raadsfracties in iBabs te plaatsen.  

 

Inleiding 
Op 29 januari 2019 zijn er vanuit de D66 raadsfactie schriftelijk vragen gesteld over de Almelose 

insteek van de individuele studietoeslag, een regeling binnen de Participatiewet.  

 

Beoogd effect 
De vragen van de D66 raadsfractie te beantwoorden. 

 

Argumenten voor 
Om haar controlerende taak uit te voeren heeft de gemeenteraad informatie nodig. Het beantwoorden 

van vragen van raadsfracties komt hieraan tegemoet. 

 

Kanttekeningen 
N.v.t. 

 
Alternatieven 
N.v.t. 

 
Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
N.v.t. 
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Uitvoering 
Na het besluit de antwoordbrief aan de D66 raadsfractie te sturen en ter kennisname van de overige 

raadsfracties in iBabs te plaatsen. 

 

Bijlagen 
Inkomende brief (INK – 89788) 

Antwoordbrief (UIT – 85939) 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- ------------- 

Procesinformatie 

 

Intern overleg 
De beantwoording van de vragen is besproken en afgestemd binnen het MT van het sociale domein. 

 

Afstemming met portefeuillehouder 

De portefeuillehouder stemt in met de voorgestelde beantwoording. 

 

Directie-advies 

B&W voorstel standaard 

 

Communicatie over het besluit 
Reguliere persconferentie 
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Aan de raadsfractie D66 ter attentie  

van mevrouw M. van Saane 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

Uw brief Uw kenmerk Ons kenmerk Datum 

29 januari 2019  UIT - 1986095 12 maart 2018 

Bijlage(n) Doorkiesnummer Behandeld door Zaaknummer 

 0546-54 11 11 S. Beltman DCS - 1963473 

 

Onderwerp 

Schriftelijke vragen over de individuele studietoeslag  
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Postadres: 

Gemeente Almelo 

Postbus 5100 

7600 GC  Almelo 

 

Bezoekadres: 

Haven Zuidzijde 30 

7607 EW Almelo 

 

telefoon: (0546) 54 11 11 

e-mail:    gemeente@almelo.nl 

internet:  www.almelo.nl 

 

BTWnr. 

NL 0015 84 108 B 01 

Bank: BNG Bank, Den Haag 

         NL56 BNGH 028 50 00 187 

         BIC Code: BNGHNL2G 

Geachte mevrouw Van Saane, 

 

Op 29 januari 2019 stelde u ons per brief een aantal vragen over de individuele studietoeslag. In 

deze brief beantwoorden wij deze vragen. Onze antwoorden en reacties zijn niet-cursief 

opgenomen tussen de cursief gedrukte tekst uit uw brief.  

 
Laag gebruik van individuele studietoeslag  

Sinds de invoering van de Participatiewet (januari 2015) bestaat de studietoeslag voor mensen 

met een arbeidsbeperking. Deze toeslag is bedoeld als een steuntje in de rug om een opleiding te 

volgen, aangezien het voor deze groep mensen vaak moeilijk is om de studie te combineren met 

een bijbaan. Studenten met een functiebeperking vallen twee keer zo vaak uit als studenten 

zonder beperking. D66 wil gelijke kansen voor iedereen en steunt daarom van harte het idee 

achter de individuele studietoeslag. Echter, onlangs is gebleken dat mensen de studietoeslag 

nauwelijks aanvragen. 

 

Hoe komen meer mensen te weten van de studietoeslag?  

In december 2017 heeft de Tweede Kamer op voorstel van D66 en CDA een motie aangenomen 

om “gemeenten te ondersteunen bij het vergroten van de bekendheid van de regeling van de 

individuele studietoeslag.” Een jaar later heeft de staatssecretaris een brief met een 

evaluatierapport van de Inspectie Sociale Zaken en Werkgelegenheid naar de Kamer gestuurd.  

 

Een belangrijke conclusie van de Inspectie is dat aanzienlijk minder mensen van de studietoeslag 

gebruik maken, dan verwacht. Uit het Klantonderzoek monitor Participatiewet bleek dat iets 

minder dan een kwart van de jongeren met een arbeidsbeperking die sinds de inwerkingtreding in 

de Participatiewet is ingestroomd, bekend is met de studietoeslag en dat slechts 7% hier gebruik 

van maakt.  

 

Na enig speurwerk kwam een voorstel aan het portefeuillehoudersoverleg Arbeidsmarkt van de 

regio Twente van 8 maart 2017 boven water. Dit voorstel is getiteld “regionale gelijkschakeling 

individuele studiekostentoeslag voor studenten die vanwege hun arbeidshandicap niet het WML 

kunnen verdienen.” Hieruit blijkt dat op 16 november 2016 al duidelijk was dat het aantal 

aanvragen bij alle Twentse gemeenten achterbleef.  
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De ambtenaren schreven aan de wethouders “Wij hebben hier dus te maken met een landelijk 

probleem van een regeling die onbekend is en waar te weinig gebruik van gemaakt wordt. […] 

vanaf 1 april gaan we een jaar lang een intensieve campagne voeren op o.a. Saxion, UT, ROC om 

te kijken of we het aantal aanvragen richting de potentiële doelgroep (voor Twente plm. 300) 

zouden kunnen krijgen.  

 

1. Is het college het met D66 Almelo eens dat deze campagne weinig uitgehaald heeft? Of heeft 

deze voorlichtingscampagne niet plaatsgevonden of wellicht op de verkeerde plaatsen? 

 

Wat het precieze effect is geweest van de campagne in 2017 is moeilijk te duiden. Feit is dat er 

in Almelo in 2016 sprake was van 4 halfjaarlijkse toekenningen. Dit aantal steeg in 2017 tot 15. 

Als blijkt dat mensen zich zelf kunnen redden zonder deze regeling dan juichen wij dat uiteraard 

toe. Lokaal hebben we zeker aandacht voor de regeling. Via betrokkenheid van de KRA zorgen 

we er voor dat de mogelijkheden voldoende bekend zijn. Wellicht kunnen we ook constateren dat 

de behoefte aan de regeling mogelijk niet groot is. 

  

D66 Almelo is enigszins verbaasd om nu pas te lezen over het al in 2016 geconstateerde 

achterblijvende gebruik van de individuele studietoeslag.  

 

2. Heeft het college destijds dit lagere gebruik wellicht besproken met de WMO-raad? Is het 

college bereid dit nu weer/alsnog te doen?  

 

Dat was niet het geval omdat er geen sprake is van een plaatselijke kwestie maar van een 

landelijk fenomeen. Wij zijn bereid dit te bespreken in ons regulier overleg met de KRA, die op dit 

punt ons aanspreekpunt is.  

 

Het lage gebruik van de studietoeslag kan komen door de verschillen met de regeling van voor 

2015, waar de gemeente niks aan kan doen. Het kan ook komen doordat gemeenten de 

doelgroep moeilijk bereiken.  

 

3. Wat heeft het college gedaan en wat gaat het college doen om de doelgroep in kaart te krijgen 

en te bereiken? 

 

Almelo heeft meegedaan in een regionale communicatiecampagne waarbij: 

- Aan scholen informatie is verstrekt en er is afgesproken dat bij aanvang van een studie de 

leerlingen worden geïnformeerd over de regeling; 

- De doelgroep banenafspraak (deze is in beeld bij de gemeente) digitaal informatie heeft 

gekregen over de regeling; 

- Op onze website informatie beschikbaar is gekomen en er digitaal een aanvraag worden 

gedaan, ook is een flyer opgesteld; 

- Op de website van Werkplein Twente informatie is geplaatst en er een link is naar de 

website van de gemeente Almelo; 

- Organisaties zoals de KRA van informatie zijn voorzien. 

 

Bijvoorbeeld, scholen geven bij de Inspectie aan het moeilijk te vinden de leerlingen te informeren 

vanwege de verschillen tussen gemeenten. Maar in Twente willen we toe naar dezelfde 

studietoeslag.  

 

4. Ziet het college een mogelijkheid om via onderwijsinstellingen meer studenten te bereiken? 

Wellicht kan de Jongerenraad een rol spelen?  

 

Omdat de scholen zijn meegenomen in communicatiecampagne is het de vraag of er via dat 

kanaal nog meer bereik kan worden gegenereerd.  

 

Een ander voorbeeld is het verbeteren van de online informatie. De webpagina van Werkplein 

Twente zou een verwijzing (link) naar de webpagina van Almelo kunnen bevatten.  
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In tegenstelling tot wat hier wordt gesuggereerd: er is al sprake van een link op de website van 

het Werkplein Twente. Via deze link kan men op de website van de gemeente Almelo digitaal 

aanvragen. 

 

Tot slot kan de (lagere) hoogte van de studietoeslag een rol spelen bij het lagere gebruik ten 

opzichte van vóór 2015, zo schrijft de Inspectie. D66 Almelo kan zich vinden in het 

maandbedrag dat sinds kort wordt gehanteerd. D66 Almelo is blij dat het college zelf heeft 

ingezien dat het vorige bedrag moest worden verhoogd naar de in Twents verband afgesproken € 

100. 

 

Verhoging van het bedrag van € 350, - naar € 600, - per halfjaar (€ 100, - per maand) is op dit 

moment een voorstel van het college aan de raad. Het is aan de raad om de hoogte van het 

bedrag al dan niet te wijzigen. 

 

5. Wel is het van belang om te weten in hoeverre het college denkt dat het bedrag leidt tot 

minder aanvragen van de studietoeslag?  

 

Het is voor ons niet na te gaan welk effect de hoogte van de toeslag heeft op het aantal 

aanvragen van de individuele studietoeslag. 

 

Effectiviteit van de studietoeslag     

De gedachte achter de studietoeslag is mooi, maar zien we dit ook bevestigd in de praktijk?  

 

6. Kan het college op termijn hard maken dat mensen met een studietoeslag ook daadwerkelijk 

door de toeslag steun ervaren om een opleiding af te maken? 

 

Een dergelijke garantie is niet te geven. Ook is het effect van de individuele studietoeslag op het 

studieresultaat op gemeentelijk niveau moeilijk te onderzoeken, gezien het relatief geringe aantal 

toeslagen dat er wordt uitgekeerd. 

 

Deze effectiviteitsvraag kan natuurlijk ook door onderzoek van Inspectie, Rijk, VNG, Divosa of 

een andere gemeente beantwoord worden.  

 

Wij kijken met belangstelling uit naar de evaluatie van de wetgever. 

 

Tot de gewenste centralisatie graag actie van Almelo  

D66 Almelo kan zich vinden in de aanbeveling van de Inspectie om de studietoeslag te 

centraliseren. DUO zou naast de studiefinanciering heel goed de studietoeslag kunnen uitkeren 

aan arbeidsbeperkte studenten. Er zijn immers geen redenen te bedenken waarom een student uit 

de ene gemeente een andere studietoeslag zou moeten krijgen dan een student uit een andere 

gemeente.  

 

7. Wil het college zich hier via VNG en Divosa voor inzetten?  

 

Ook wij kunnen ons vinden in deze aanbeveling van de Inspectie Sociale Zaken en 

Werkgelegenheid. Inmiddels is in de Tweede Kamer een motie aangenomen met als doel dat de 

individuele inkomenstoeslag landelijk dezelfde hoogte krijgt en dat tevens de mogelijkheden tot 

uitvoering door DUO worden onderzocht. Wij wachten de implementatie van deze motie af. 

 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Almelo, 

de secretaris,    de burgemeester, 
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Raadsvergadering: 

Registratienummer: 

          

Naam: M. Oosterhof 

Datum: 26-02-2019 

Team/teamonderdeel: SL Advies 

Telefoonnummer: 0650073747 

 

Collegevoorstel  

Onderwerp Beantwoording schriftelijke vraag D66 

Financiële Prognose WMO/Jeugd 

Advies 

Is er een uiterste behandeldatum? 

Bespreekstuk 

Ja, 12 maart 2019 

Hoofdopgave Hoofdtaakveld Sociaal Domein 

Portefeuillehouder A. Langius en E. van Mierlo 

Openbaar  Openbaar 

Raadsvoorstel of raadsbrief nvt 

 

Toelichting voor de openbare besluitenlijst: 

De raadsfractie D66 heeft nogmaals een schriftelijke vraag gesteld over de financiële prognose 

WMO en Jeugd. De vraag betreft een verdiepende vraag op de reeds beantwoorde vragen van 

december 2018, aangaande hetzelfde onderwerp.  

Voorgesteld besluit 

1. De vraag van de raadsfractie D66 conform bijgaande antwoordbrief te beantwoorden. 

2. De brief ter kennisneming aan de overige fracties op het iBabs te plaatsen. 

 

Inleiding 

De raadsfractie D66 heeft vragen gesteld over de financiële prognose WMO en Jeugd. De vraag 

wordt met de bijgaande brief beantwoord. 

Beoogd effect 

De raadfractie D66 te informeren over de door hen gestelde vraag. 

Argumenten voor 

1.1 Raadsvragen worden op zo kort mogelijke termijn beantwoord 

De gemeenteraad heeft een controlerende taak en heeft daar informatie voor nodig. 

Beantwoording van raadsvragen moet daarom ook altijd zo snel mogelijk gebeuren. 

1.2 Overige fracties worden eveneens van informatie voorzien 

De verstrekte informatie aan de betreffende fractie die de vragen heeft gesteld, dient eveneens 

aan de voltallige raad ter kennisname te worden aangeboden. 



 

 

 

 
 

 

Kanttekeningen 

Niet van toepassing. 

Alternatieven 

Niet van toepassing. 

Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 

Niet van toepassing. 

Uitvoering 

Na besluitvorming wordt de brief verzonden en op het iBabs geplaatst ter kennisneming van de 

overige fracties. 

 

Bijlagen 

1. Inkomende brief van de raadsfractie D66 met raadsvragen IN-89787 

2. Uitgaande brief aan de raadsfractie D66 met beantwoording vragen UIT-86098 

 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Procesinformatie 

Intern overleg 

De beantwoording is tot stand gekomen na overleg tussen de teams SL Advies en Financiën-

CSVI.  

 

Afstemming met portefeuillehouder 

De beantwoording is besproken met portefeuillehouder A. Langius en E. van Mierlo en is akkoord 

bevonden. 

Directie-advies 

B&W voorstel standaard 

Communicatie over het besluit 

Reguliere persconferentie. 
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Raadsfractie D66 

t.a.v. mevrouw Van Saane 

Postbus 5100 

7600 GC  ALMELO   

 

 

 

 

Uw brief Uw kenmerk Ons kenmerk Datum 

29 januari 2019  UIT-86098 12 maart 2019  

Bijlage(n) Doorkiesnummer Behandeld door Zaaknummer 

Geen 0546-54 11 11   DCS - 1862728  

 

Onderwerp 

Schriftelijke vragen D66 aan B&W over Raadsbrief van 20 november “Financiële prognose WMO en Jeugd 2018”  

 

Geachte mevrouw Van Saane, 

In uw brief van 29 januari 2019 meldt u dat u in december 2018 vragen heeft gesteld naar 

aanleiding van de raadsbrief (5187, Financiële prognose WMO en Jeugd 2018) van 20 november 

2018. Op basis van de gegeven antwoorden op 18 december 2018 (85240), zoekt u aanvullend 

antwoord. Onderstaand beantwoorden wij uw vraag.  

1. In hoeverre zijn personele lasten toegerekend aan WMO/Jeugdhulp?  

De kosten van de productgroepen, welke in de raadsbrief van 20 november 2018 vermeld 

worden, worden verantwoord onder de volgende taakvelden: 

6.6 Maatwerkvoorziening (Wmo) 

6.71 Maatwerkdienstverlening 18+ 

6.72 Maatwerkdienstverlening 18 - 

6.82 Ge-escaleerde zorg 18 - 

Conform het BBV zijn gemeenten verplicht om de directe personele kosten ook toe te rekenen 

aan de taakvelden. 

In de raadsbrief van 20 november 2018 is gefocust op de budgetten voor Wmo en Jeugd 

waarbij het financieel risico hoog is. Dit zijn de in de raadsbrief genoemde productgroepen. Op 

de directe personele budgetten is het financieel risico laag. Voor 2018 worden er geen financiële 

afwijkingen op deze budgetten verwacht. 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Almelo, 

de secretaris,    de burgemeester, 

 

Postadres: 

Gemeente Almelo 

Postbus 5100 

7600 GC  Almelo 

 

Bezoekadres: 

Haven Zuidzijde 30 

7607 EW Almelo 
 

telefoon: (0546) 54 11 11 

e-mail:    gemeente@almelo.nl 

internet:  www.almelo.nl 
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